



20 ເຼົາ ວິ ຟ້າ ວອນ ວ່າ “ໃຫ້ ມີ ຂັດ ທຸງ ມູນວ ຈຸ້ໜັບ ກົບ ນີ້ ໃຫ້ ມີ ໂລກ ຈົນ ຈຸ້ກວ ຫວາວ.” 21 ເລບ ນີ້ ນີ້ ວອນ ໃຫ້ ມີ ທຸງ ມູນວ ວິ ໃຫຍ່ ມທ່ ທຸງ ມູນວ ຂັດ ອັນ ຈຸ້ໜັບ ກົບ ນີ້ ທຸງ ມູນວ ໂລກ ຈຸ້ເທັບ ດັນ. ທ່ານ ເຼົາ ເຫັນ ເລບ ນີ້ ທີ່ ໂຮມ ໃນ. 22 ທ່ານ ເຼົາ ນີ້ ກອນ ພົງ ໃຫ້ ຂັດ ເທັບ ທຸງ ນີ້ ໝ້າ ມພ່ອນ ທຸງ ທ່ີ ນີ້ ຊຸ້ ມູນວ ໂລກ ຈຸ້ ໃຫ້ ມພ່ອນ ທຸງ ເທັບ ມຸດັນ ດັນ. 23 ເທັບ ຈຸ້ ກ່ຽວ ທາງ ຈຸ້ໜັບ ທີ່ ມ່ນ ມີ ຈຸ້ ທ້າ.

24 ທ່ານ ເຼົາ ວອນ ວ່າ “ໜັບ ດັນ ຈຸ້ ໃຫ້ ມີ ມູນວ ຂັດ ຊັບ ມີ ຂັດ ຈົນ ຂັດ ວິ ເທັບ ຂັດ ຈົມ ຈຸນ ຍອນ ເຍ ທ່ອນ ເຊ່ ທ່ອນ ມູນວ” ຈຸ້ ມີ ເລບ ນີ້. 25 ທ່ານ ເຼົາ ເຫັນ ມີ ນີ້ ທີ່ ໂຮມ ໃນ.

26 ເຼົາ ວິ ຟ້າ ນີ້ ວ່າ “ເສ ຈຸ້ ມທ່ ຂັບ ຈຸ້ ພ ໃຫ້ ເງິນ ເລບ ເສ ໃຫ້ ມີ ສວັນ ໃຫຍ່ ຈຸ້ ເລ ເສ ວິ ຟ້າ ນີ້ ໂລກ ຈົນ ທາງ ຫວາວ ຂັດ ຍອນ ເຍ ຈົມ ຈຸນ ທັງ ຊຸ້ ມູນວ ອັນ ທ່ີ ມຸດັນ ດັນ.”

27 ເລບ ນີ້ ທ່ານ ເຼົາ ຈົນ ມທ່ ຂັບ ຈຸ້ ພ ມທ່ ເລບ ທ່ານ ເຼົາ ມີ ພ ທຸງ ພ ທີ່. 28 ມັ້ວ ທ່ານ ເຼົາ ກອນ ພົງ ໃຫ້ ເຂ ວ່າ “ໃຫ້ ໝ້າ ມພ່ ຍຸກ ທ້າ ອອກ ທຸງ ທ່ີ ຊຸ້ ວ່ອນ ຊຸ້ ທີ່ ໂຮວ ໃຫ້ ຈຸ້ ດ ມທ່ ດາ ມຸດັນ ດັນ ມີ ສວັນ ໃຫຍ່ ເລ ວິ ໜັບ ນີ້ ເລ ໂລກ ຈົນ ທາງ ຫວາວ ທັງ ເທັບ ທ່າ ຂັດ ທີ່ ໜັບ ໜັບ ເທັບ ດັນ.”

29 ເຼົາ ວິ ຟ້າ ໂວ້ ໃຟ “ເສ ມທ່ ໂຮວ ຊຸ້ ມູນວ ທີ່ ມີ ມທ່ ມີ ພາກ ໃຫ້ ເງິນ ເຊ່ ທ່ີ ພັບ ເຼົາ 30 ມັ້ວ ມທ່ ຊຸ້ ມູນວ ທີ່ ທັງ ໂຮວ ໃຫ້ ພັບ ໂມ ຂັດ ໂມ ໂລກ ຂັດ ເຍ ຈົມ ຈຸນ ທັນ” ມັ້ວ ມີ ອອກ ເລບ ນີ້.

31 ທ່ານ ເຼົາ ເຫັນ ຊຸ້ ຂັບ ຊຸ້ ມູນວ ຈົດ ເຈັດ ອອກ ທີ່ ໂຮມ ໃນ ທຸງ. ເທັບ ຈຸ້ ກ່ຽວ ທາງ ຈຸ້ໜັບ ທີ່ ມ່ນ ມີ ຈຸ້ ໂທກ.

**2** 1 ເຼົາ ວິ ຟ້າ ຈົດ ເຈັດ ເງິນ ຟ້າ ເງິນ ດັນ ທັງ ຊຸ້ ຂັບ ຊຸ້ ມູນວ ໄມ້ ມັ້ວ. 2 ເຈັດ ວັກ ໄມ້ ມັ້ວ ທອດ ມີ ຈຸ້ ເນັດ ເຼົາ ວິ ຟ້າ ຈົນ ຈີບ. 3 ເລບ ນີ້ ທ່ານ ເຼົາ ນີ້ ມທ່ ມີ ຈຸ້ ເນັດ ໂຮວ ເງິນ ມີ ທ່ານ ເຼົາ. ກົບ ມີ ນີ້ ທ່ານ ເຼົາ ຈີບ ເງິນ ເຈັດ ວັກ ຂັບ ເພ່ ວ່າ ວັກ ໃດ ຈຸ້ ມັ້ວ.

### ຂຽນ ເອ້ ດັນ

4 ມ່ ເຈັດ ໄມ້ ມັ້ວ ເຼົາ ຟ້າ ຈົດ ທີ່ ເງິນ ຟ້າ ເງິນ ດັນ ມັ້ວ 5 ທ່ານ ເຼົາ ເງິນ ເສ ໃຫ້ ມີ ໂຮມ ເງິນ ເສ ມີ ພ ເຈັດ ຈົມ ຈົນ ດາ ເລບ ນີ້ ທີ່ ເງິນ ເສ ມີ ເຊ່ ຈົກ ທີ່ ວ່າ ທີ່ ຈົມ ເທິນ ທັງ ອອກ ມາ ໜັບ ດັນ. 6 ຫາກ ວ່າ ມີ ນີ້ ໜັບ ກົບ ດັນ ເງິນ ອາຈ ນີ້ ອັນ ອັນ ຈົມ ໜ້າ ດັນ.

7 ທ່ານ ເຼົາ ນີ້ ເສ ດັນ ມາ ເງິນ ເງິນ ຈຸ້ ພ ມັ້ວ ເງິນ ໂຮມ ຫາ ໃນ ເຼົາ ທ ດັບ ຈົນ ເງິນ ພ ມີ ມີ ບຸນ ທ້າວ ມທ່.







### ສວາມ ໂທ ກອ໊ນ ທັງ ອາເຈ໊ນ

**4**<sup>1</sup> ດັ່ງ ມີ ອາດາມ ທັນ ຈຸ໊ໝັ້ນ ທຸນ ມາ ມັດ ທາມ ນີ້ ອອກ ຈັດ ຍຸກ ດາງ ມາ ເວົ້າ ວ່າ “ ຈັອນ ທີ່ ເຝົ້າ ເຈ໊ໂຫວາ ຈ່ອນ ນີ້ ຈັດ ມີ ຍຸກ ດາງ ” ແຈ້ວ ຈຸກ ຈຸ້ ກອ໊ນ\* . <sup>2</sup> ທີ່ ມາ ດີ້ ມີ ຍຸກ ດາງ ຈຸ້ ຈຸ້ ຂອບ ຈຸກ ຈຸ້ ອາເຈ໊ນ ເຈ໊ນ ສຸ້ ຈັບ ຈຸ້ . ກອ໊ນ ເຈ໊ນ ສຸ ເຈ໊ດ ມາ .

<sup>3</sup> ມີ ມີ ນ ກອ໊ນ ຈຸ້ ເຈ໊ນ ພີ້ ເອາ ເຈ໊ບ ນອບ ຈຸກ ຈັດ ນັ້ນ ມາ ເລ໊ ເຝົ້າ ເຈ໊ໂຫວາ . <sup>4</sup> ອາເຈ໊ນ ຈຸ້ ເຈ໊ນ ນີ້ ອອບ ທີ່ ເອາ ຈີ້ ໂທ ອອກ ທ່ອນ ມາ ເຝົ້າ ເອາ ເທງ ທ່ອນ ດີ້ ພີ້ ມາ ເລ໊ ເຝົ້າ ເຈ໊ໂຫວາ . ທ່ານ ເຝົ້າ ໂຂມ ໃນ ອາເຈ໊ນ ແທ່ບ ເຈ໊ບ ເລ໊ . <sup>5</sup> ຫາກ ວ່າ ທ່ານ ເຝົ້າ ເຈ໊ ໂຂມ ໃນ ກອ໊ນ ແທ່ບ ເຈ໊ບ ເລ໊ . ເລ໊ ນັ້ນ ກອ໊ນ ນີ້ ມີ ໃນ ຈຸດ ໂທ ຈຸດ ທີ່ ພ້ອມ ຈັບ . <sup>6</sup> ເຝົ້າ ເຈ໊ໂຫວາ ນີ້ ເວົ້າ ໃຫ້ ກອ໊ນ ວ່າ “ ເຈ໊ນ ຂັບ ມີ ນີ້ ຈຸດ ໂທ ຈຸດ ທີ່ ພ້ອມ ຈັບ ນີ້ ເຈ໊ . <sup>7</sup> ວ່າ ມີ ບ ເຈ໊ດ ຈຸບ ແມ່ນ ເອາ ດີ້ ຈຸ ໂຂມ ໃນ ຈຸ . ຫາກ ມີ ບ ເຈ໊ດ ເຈ໊ ດີ້ ຂວາມ ເຈ໊ ດີ້ ນັ້ນ ຈຸ ເຈ໊ນ ເລ໊ ດີ້ ໂທ ຂັດ ທັງ ເຈ໊ ເຈ໊ດ ທັງ ໃຫ້ ມີ ບ ຫາກ ວ່າ ໃຫ້ ມີ ບ ແພ້ ມາ . ”

<sup>8</sup> ກອ໊ນ ເລ໊ ເຈ໊ ນີ້ ອອບ ມາ ວ່າ “ ເອາ ເອາ ທຸ່ນ ຈຸບ ຈັບ ທີ່ ທີ່ ນີ້ . ” ເຈ໊ ເອາ ດາ ບ ຈຸ໊ໝັ້ນ ໂທ່ບ ມາ ກອ໊ນ ຈັດ ຈຸ້ ນີ້ ອອບ ມາ ໂທ່ບ ມາ ຂັ . <sup>9</sup> ເຈ໊ນ ເລ໊ ນັ້ນ ເຝົ້າ ເຈ໊ໂຫວາ ນີ້ ຈາມ ມາ ວ່າ “ ນີ້ ອອບ ມີ ຈຸ ທີ່ ໃດ ? ”

ກອ໊ນ ມອບ ວ່າ “ ນີ້ ອອບ ເຈ໊ ທີ່ ເຈ໊ ແມ່ນ ນີ້ ອອບ ເຈ໊ນ ສຸ ເຈ໊ ບ ຈຸ ນີ້ ອອບ ນີ້ ອອບ ທີ່ ໃດ . ”

<sup>10</sup> ທ່ານ ເຝົ້າ ນີ້ ຈາມ ວ່າ “ ມີ ບ ເຈ໊ດ ຂັ ບ ນວ ນັ້ນ ເຈ໊ ? ເຈດ ນີ້ ອອບ ມີ ທີ່ ດີ້ ນັ້ນ ພອດ ເອາ . <sup>11</sup> ພໍ ມີ ບ ມາ ນີ້ ອອບ ມີ ຂັ ດີ້ ນີ້ ຈັດ ຈັບ ເອາ ເຈດ ມາ ເຈ໊ ເອາ ຈຸ ແທ່ບ ວັດ ເລ໊ ຈາງ ໂຂ້ ດີ້ ໃຫ້ ມີ ບ ທັງ ເອາ ຈຸ ຂັບ ມີ ບ ອອກ ຂັ ໂທ່ບ ມາ ຈ່ອນ ດີ້ ຈັບ ເອາ ເຈດ ນີ້ ອອບ ມີ . <sup>12</sup> ມີ ຈາມ ມີ ບ ເຈ໊ດ ໂທ່ ຈັບ ມາ ດີ້ ນັ້ນ ຈຸກ ຂັ ດີ້ ຈຸ ເຈ໊ ເຈ໊ນ ມີ ບ ຈຸ ເຈ໊ ມີ ຈ່ອນ ຈຸ ຈຸ ຈັບ ຂວາ ບ ທ່ານ ທີ່ ຈຸ ແຜ່ນ ດີ້ . ”

<sup>13</sup> ແຈ້ວ ກອ໊ນ ນີ້ ຈຸບ ໂຂ້ ເຝົ້າ ເຈ໊ໂຫວາ ວ່າ “ ທ່ານ ເຝົ້າ ແທ່ບ ເລ໊ ໂຂ້ ທີ່ ຈຸ ນີ້ ອອບ ທີ່ ທາງ ນີ້ ອອບ ຈຸ ດີ້ ເຈ໊ ຈັດ . <sup>14</sup> ຈຸ ນີ້ ທ່ານ ເຝົ້າ ຈຸ ຂັບ ນີ້ ອອບ ອອກ ຂັ ຈ່ອນ ດີ້ ເຈ໊ດ ເຈ໊ນ ເຈ໊ນ ເຈ໊ ຈັດ ຈຸ ທີ່ ທ່ານ ເຝົ້າ . ນີ້ ອອບ ຈຸ ເຈ໊ນ ສຸ ຂວາ ບ ທ່ານ ຈັບ ທີ່ ຈຸ ແຜ່ນ ດີ້ . ວ່າ ເອາ ເທນ ນີ້ ອອບ ດີ້ ຈຸ ມາ ນີ້ ອອບ ຂັ . ”

<sup>15</sup> ເຝົ້າ ເຈ໊ໂຫວາ ຈອກ ວ່າ “ ເຈ໊ ມີ ຈັດ ຈຸ ມາ ມີ ບ ນີ້ . ວ່າ ຈຸ ໃດ ມາ ມີ ບ ຈຸ ນັ້ນ ຈຸ ຈັບ ເລ໊ ຈາງ ເລ໊ ມີ ບ ເລ໊ ທີ່ . ”

4:1 ກອ໊ນ: ຈຸ ນັ້ນ ມີ ຂັ ບ ແຈ້ວ ສວາມ ທັງ ເຈ໊ ແມ່ນ “ ຈັດ ມີ ” .

















3 ໂທກມີ ມີ ຍຸກ ຊາຍ ຊື່:

ອັດລາເກັດ ຈັດລາ ໂທກາມາ.

4 ຈາໝານ ມີ ຍຸກ ຊາຍ ຊື່:

ເອັຈລາ ມາໄທລິດ ທັດທິ ໄບດານ.

5 ທີ່ ບາ ຍຸກ ທຸນ ຂາ ພ້າ ມຸ່ອອກ ເດີ ຈາຍ ກຸນ ໄຊ ຈຸດ ມ່ອນ ຈ່ອນ ເຈັດ ມີ ມີ ເຊ ຈຸດ ມ່ອນ ນອນ ທັງ ຈຸດ ຈັດ ທັມ ນີ້ ຂາ ເຈັດ ເຈັດ ໄພ່ ພັດ ມຸບ ໃດ ທາ ຈາ ດວມ ມຸບ ນັ້ນ.

### ເຊ ຂາຍ ທ່າມ

6 ທ່າມ ມີ ຍຸກ ຊາຍ ຊື່:

ຸກລິ ພັກຍາອັມ\* ຈຸດ ການາອານ.

7 ຸກລິ ມີ ຍຸກ ຊາຍ ຊື່:

ເຂັງ ທວງາ ລິດທາ ຈາມາ ລິດເກັກາ.

ຈາມາ ມີ ຍຸກ ຊາຍ ຊື່:

ເລັງ ທັງ ເດັດານ.

8 ຸກລິ ມີ ຍຸກ ຊາຍ ຊື່ ລິດເບດ ເຈັດ ສ ມຸບ ມຸບ ທັ ບາ ມ່ອ ດາ ຈັດ ມຸບ ຈຸ ມ່ ມຽວກ ພັດ ມ່ອນ ດັດ. 9 ທ່ານ ເຈັດ ຈຸ ທ່າ ຂດ ທັ ບາ ຈັອນ ຈັດ ເຈັດ ໂທວາ ຈຸອຸ. ພ່ ມຸບ ນັ້ນ ນີ້ ມີ ດວມ ຈຸດ ໄວ ຍຸນ ທີ່ ວ່າ ສ ໃດ ທ່າ ຂດ ທັ ບາ ຈັອນ ຈັດ ເຈັດ ໂທວາ ຈຸອຸ ນີ້ ເຈັດ ມຸບ ລິດເບດ.

10 ມ່ ມຽວກ ທ່ານ ເຈັດ ຈຸ ນີ້ ມຸບ: ຈາເຈັດ ເອັເທັກ ອັກທາ ທັງ ການ ຈຸ ພັດ ດັດ ມຸບ ລິດເບດ.

11-12 ມອກ ພັດ ມ່ອນ ດັດ ມຸບ ນັ້ນ ມັ່ວ ທ່ານ ໄຊ ທອດ ດັດ ມຸບ ອັດລິ ຈຸ ນີ້ ທັ ມຸບ ໃຫຼ່ ມຸບ ຈຸ ນັ້ນ ຈຸ ນັດ ຈັດ ທັງ ມຸບ ເຈັດ ໂທວາ ອັງ ຈຸ ມຸບ ທາ ທັງ ມຸບ ເຈັດ ມຸບ ມຸບ ເຈັດ ມຸບ ທີ່ ຈຸ ທ່າ ມຸບ ມຸບ ນັດ ຈັດ ທັງ ມຸບ ທາ.

13 ມັ່ວ ພັກຍາອັມ ຈຸ ເຈັດ ເທັ ທາ ທາ ເຊ ຂາຍ  
ພັດ ສ ຍຸດ ສ ອານາມ ສ ເຈັດ ທາ ສ ຈັດ ທາ

14 ສ ຈຸ ທາ ສ ທັງ ທາ ມ່ອ ສ ທັດລາ ຈຸ ນີ້ ມີ ເຊ ພັດ ສ ພັດລາ ທັດ.

15 ການາອານ ມີ ຍຸກ ຊາຍ ໂທກ ຊື່: ລິດເດັດ.

10:6 ພັກຍາອັມ ທີ່ ມ່ອນ ເອັຈັດ.







12 ມໍ ອາໄຫາໂຕ ຄັ້ 35 ວໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຈໍ ເລໄຍາ. 13 ຫຼັບ ຄັ້ ເລໄຍາ ມ້ວ ອາໄຫາໂຕ ຈັດ 403 ວໍ ມໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຍຸກ ຫຼັບ.

14 ມໍ ເລໄຍາ ຄັ້ 30 ວໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຈໍ ເອໄວ້. 15 ຫຼັບ ຄັ້ ເອໄວ້ ມ້ວ ເລໄຍາ ຈັດ 403 ວໍ ມໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຍຸກ ຫຼັບ.

16 ມໍ ເອໄວ້ ຄັ້ 34 ວໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຈໍ ເວໄຫຼ່ກ. 17 ຫຼັບ ຄັ້ ເວໄຫຼ່ກ ມ້ວ ເອໄວ້ ຈັດ 430 ວໍ ມໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຍຸກ ຫຼັບ.

18 ມໍ ເວໄຫຼ່ກ ຄັ້ 30 ວໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຈໍ ເວໄອ. 19 ຫຼັບ ຄັ້ ເວໄອ ມ້ວ ເວໄຫຼ່ກ ຈັດ 209 ວໍ ມໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຍຸກ ຫຼັບ.

20 ມໍ ເວໄອ ຄັ້ 32 ວໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຈໍ ເລໄຍຸກ. 21 ຫຼັບ ຄັ້ ເລໄຍຸກ ມ້ວ ເວໄອ ຈັດ 207 ວໍ ມໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຍຸກ ຫຼັບ.

22 ມໍ ເລໄຍຸກ ຄັ້ 30 ວໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຈໍ ເລໄໂ. 23 ຫຼັບ ຄັ້ ເລໄໂ ມ້ວ ເລໄຍຸກ ຈັດ 200 ວໍ ມໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຍຸກ ຫຼັບ.

24 ມໍ ເລໄໂ ຄັ້ 29 ວໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຈໍ ເລໄຍາ. 25 ຫຼັບ ຄັ້ ເລໄຍາ ມ້ວ ເລໄໂ ຈັດ 119 ວໍ ມໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຍຸກ ຫຼັບ.

26 ມໍ ເລໄຍາ ຄັ້ 70 ວໍ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຂາມ ຈໍ ເອໄຍາມ ເລໄໂ ຫາຍາມ.

27 ເຈໄຂາໄສ ເລໄຍາ ມໍ ເລໄຍາ ນີ້: ເລໄຍາ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຂາມ ຈໍ ເອໄຍາມ ເລໄໂ ຫັບ ຫາຍາມ. ຫາຍາມ ມໍ ຍຸກ ດາໄຈ ຈໍ ໄຍາ. 28 ມໍ ເຈໄອໄສ ເຂາ ຫຼັບ ຫາຍາມ ເພັດ ເວໄສ ຂໍ ຫຼັບ ຈັດ ເທດ ເລໄຍ ແອນ ຈໍ ເລໄຍ ອາໄ ວ່ອນ ຈໍ ຊາຍາດໄຍ້.

29 ຫາຍາມ ຄັ້ ຍຸກ ຫຼັບ ຂອບ ຈໍ ມໍ ຍາກາ ຫັບ ອຸໄລາຊາ. ເລໄໂ ເອາ ມໍ ຍາກາ ນີ້ ມາ ເວໄຍ ມໍ ມໍ ມໍ ຍາກາ ເອາ ມໍ ຈໍ ເລໄຍາໄສ. 30 ເລໄຍ ເລໄຍາໄສ ເວໄຍ ຈໍ ຫຼັບ ເພັດ ເວໄຍ ມໍ ຍຸກ.

31 ເລໄຍາ ຄັ້ ພາ ເດ ມໍ ເອໄຍາມ ຫັບ ຫາຍາມ ດາໄຈ ຈໍ ໄຍາ ພ້ອມ ຫັບ ອອກ ຂໍ ເລໄຍ ອາໄ ວ່ອນ ນີ້ ມໍ ມໍ ມໍ ຍາກາ ໄຍາ ອອກ ໄຍໄຫາບ ເລໄຍ ຫາຍາມ. ມໍ ຫັບ ຫາບ ໄຍໄຫອນ ເລໄຍ ຊາຍາມ ເຂາ ຈັດ ຫັບ ຈໍ ຫຼັບ ຫັບ.

32 ເລໄຍາ ຈັດ ຫອນ 205 ວໍ ຈັດ ເພັດ ເວໄສ ຂໍ ຫຼັບ ເລໄຍ ຊາຍາມ.

### ເຮົາ ເຈົ້າໂຫວ ໄຂ່ ອັງກາມ ໄວນ ສາມ ການາອານ

**12**<sup>1</sup> ເຮົາ ເຈົ້າໂຫວ ໄດ້ ຈອນ ອັງກາມ ວ່າ “ໃຫ້ ເຮົາ ຟ້າງ ອອກ ສາມ ທ່າບ ຂໍ ຂໍ ພໍ້ ລັອບ ໄວ້ ຂໍ ສາມ ຈ່ອນ ເທວ ຈຸ້ ຈອນ ໃຫ້ ເຮົາ ໄວ້. <sup>2</sup> ເທວ ຈຸ້ ຈອນ ພ້າງ ໃຫ້ ເຮົາ ມີ ຍຸກ ເກົາ ເຊ່ ຂາງ ພ້າ ມຸ່ ອອກ ທາງ. ຈຸ້ ຂໍ ເຮົາ ຈຸ້ ມີ ສັບ ໄວ້ ທ່າ ມ່າດ ທ່າ. ຈຸ້ ຈອນ ເວັ້ນ ຈຸ້ ໂກນ ສາມ ໃຫຍ່ ມ່າດ ພ້າ ສອ້ ທ່າ ຈຸ້ ມີ ຈ່ອນ ເຮົາ. <sup>3</sup> ຈຸ້ ໃດ ຈອນ ພ້າງ ຈ່ອນ ໃຫ້ ເຮົາ ເທວ ຈຸ້ ອາ ຈ່ອນ ໃຫ້ ຈຸ້ ຂໍ. ຈຸ້ ໃດ ວ່າ ທ່າງ ໄຂ່ ເຮົາ ເທວ ຈຸ້ ມ່າດ ຈ່າງ ໄຂ່ ຈຸ້ ຂໍ. ເທວ ຈຸ້ ຈອນ ພ້າງ ຈ່ອນ ໃຫ້ ຈຸ້ ພ້າ ສອ້ ທ່າ ທ່າ ດ່າ ຈ່ອນ ເຮົາ.”

<sup>4</sup> ອັງກາມ ພ້າ ໄດ້ ຟ້າງ ໄວ້ ສາມ ເຮົາ ເຈົ້າໂຫວ ຈອນ ຈ່ອນ ທາງ ຈຸ້ ໄດ້ ຈຸ້ ໄວ້ ທ່າ. ມ່າ ອັງກາມ ອອກ ພ້າ ສາມ ຈຸ້ ຈອນ ຈ່ອນ ໄວ້ ມ່າ ຈຸ້ ໄດ້ ຈ່າງ ທ່າ ຈຸ້ ຂໍ. <sup>5</sup> ອັງກາມ ທ່າ ມີ ຈຸ້ ຈ່າງ ຈ່ອນ ທາງ ຈຸ້ ໄດ້ ທ່າ ທ່າ ໄວ້ ອາ ຈຸ້ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ເຮົາ ຂ່າ ຂໍ ທ່າ ພ້າ ສອ້ ທ່າ ຈຸ້ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈຸ້ ຈອນ ໄວ້ ສາມ ຈຸ້ ຈອນ ໄວ້ ອອກ ໄວ້ ທ່າ ມ່າດ ທ່າ ສາມ ການາອານ.

<sup>6</sup> ມ່າ ຈຸ້ ຈອນ ອັງກາມ ໄວ້ ຈອນ ມ່າດ ທ່າ ສາມ ການາອານ ພ້າ ທ່າ ໄວ້ ຈອນ ຈ່ອນ ທ່າ ຈຸ້ ຈ່ອນ ພ້າ ຈ່າງ ຈ່າງ ສາມ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ. ມ່າດ ທ່າ ຈ່ອນ ຈຸ້ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ. <sup>7</sup> ເຮົາ ເຈົ້າໂຫວ ພ້າ ໃຫ້ ອັງກາມ ເທັດ ຈ່ອນ ຈອນ ວ່າ “ເທວ ຈຸ້ ອາ ມ່າດ ທ່າ ໄວ້ ຈ່າງ ຈ່າງ ເຮົາ.” ສາມ ຈ່ອນ ອັງກາມ ພ້າ ທ່າ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ເຮົາ ເຈົ້າໂຫວ ຈຸ້ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ພ້າ ວ່າ ຈ່ອນ ທ່າ ເຮົາ ໃຫ້ ມ່າ ເທັດ.

<sup>8</sup> ທ່າ ມ່າ ຂາ ພ້າ ອອກ ພ້າ ທ່າ ໄວ້ ທ່າ ພ້າ ຈຸ້. ຈອນ ຈຸ້ ຈ່າງ ທ່າ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ພ້າ ຈ່າງ ທ່າ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ພ້າ ຈ່າງ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ເຮົາ ເຈົ້າໂຫວ ມ່າດ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ. <sup>9</sup> ທ່າ ມ່າ ຂາ ຈຸ້ ຈ່າງ ໄວ້ ທ່າ ເຮົາ ເທັດ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ ຈ່ອນ.

### ອັງກາມ ໄວ້ ທ່າ ດ່າ ອອ້ງ

<sup>10</sup> ມ່າ ເຊ່ ຈ່ອນ ພ້າ ດ່າ ການາອານ ອັດ ຈ່າງ ທາງ. ສາມ ຈ່ອນ ຈຸ້ ຈອນ ອັງກາມ ພ້າ ທ່າ ໄວ້ ທ່າ ດ່າ ອອ້ງ ຈ່າງ ຈ່ອນ ຈ່ອນ. <sup>11</sup> ມ່າ ຈ່ອນ ຈຸ້ ໄວ້ ຈອນ ມ່າດ ທ່າ ອອ້ງ ອັງກາມ ອັດ ທ່າ ມ່າ ພ້າ ວ່າ “ລັອບ ພ້າງ ພ້າງ ເວັ້ນ ສອ້ ທ່າ ທາງ. <sup>12</sup> ສອ້ ອອ້ງ ເທັດ ຂາ ຈຸ້ ວ່າ ວ່າ ພ້າ ເວັ້ນ ມີ ພ້າ. ຂາ ຈຸ້ ພ້າ ພ້າ ຂໍ ອາ ພ້າ ໄວ້. <sup>13</sup> ສາມ ຈ່ອນ ໃຫ້ ພ້າ ວ່າ ວ່າ ພ້າ ມ່າດ ພ້າ ທ່າ ພ້າ ພ້າ. ຂາ ພ້າ ຈຸ້ ເວັ້ນ ພ້າ ພ້າ ພ້າ ຈຸ້ ເວັ້ນ ຈຸ້ ພ້າ ຈ່ອນ ພ້າ.”



ເໝັດ ຈັນ ທັງສ໌ ຈົບຊຸ້ເພີ້ລ ຫາ ວັນ ອອກ. ເລັບ ນີ້ ຍຸບ ຫຸນ ນີ້ ລຸບ ຈຸດ ນຸ. 12 ອັງກາມ ທີ່ ຈຸ້  
ເພີ້ລ ໄດ້ ມາ ດຸນ ດິນ ຫານາອາມ. ໂຮດ ທີ່ ທັງສ໌ ຈົບ ທຸບ ຈ້າ ມຸບ ຈຸ້ ທີ່ ໂທ່ ພັບ ຫຸນ ຈ່ອນ ນີ້ ມາ  
ໂລໂລມ. 13 ມ່ ຈຸບ ນີ້ ສາ ມາ ໂລໂລມ ອາກ ອ່ອຍ ທັ້. ຂາ ທັນ ຈຸ້ ຈັດ ມາ ຈຸບ ມາ ໂລໂລມ ທີ່  
ເນົາ ຈັໂຫວາ ຫຸນ.

14 ມ່ ໂຮດ ອອກ ຈົບ ອັງກາມ ມັ້ວ ເນົາ ຈັໂຫວາ ນີ້ ຈອກ ໃຫ້ ອັງກາມ ວ່າ “ ມ່ ຈ່ອນ ເນົາ ຈັນ ຈຸ້  
ທັ້ ໃຫ້ ເນົາ ຈຸ້ ຈັບ ຂໍ ຈຸດ ພັ. 15 ຈ່ອນ ໃດ ເນົາ ຈຸ້ ຈັບ ຫາ ທີ່ ຈຸ້ ໃຫ້ ເນົາ ເໝັດ ຈັບ ໃຫ້ ຈຸ້ ຂາ  
ເນົາ ຈຸ້ ຈັບ ກັ. 16 ຫາ ຈຸ້ ໃຫ້ ຈຸ້ ຂາ ເນົາ ພັ ມ່ ອອກ ຫຸນ ຈຸນ ມັດ ຈຸນ ທັ້ ທັບ ມາ ດຸນ ດິນ.  
ວ່າ ຈຸ້ ໃດ ຈັບ ຈັບ ມັດ ຈຸນ ທັ້ ທັບ ມາ ດຸນ ດິນ ຈຸ້ ຈັບ ຈັບ ຈຸ້ ຂາ ເນົາ ຈັບ ກັ. 17 ຈຸ້ ນີ້ ໃຫ້ ເນົາ ທັ້  
ຫາ ຈົບ ຈັບ ທີ່ ດິນ ດອນ ເນົາ ຈຸ້ ຈັບ ນີ້ ມ່ ວ່າ ຫາ ຈຸ້ ໃຫ້ ເນົາ ທັບ ທ່າ ເໝັດ.”

18 ມັ້ວ ໂພດ ອັງກາມ ທັງສ໌ ຈົບ ຈຸ້ ມາ ທີ່ ຈັບ ໃຫ້ ຈຸບ ມັ້ວ ມາ ຈັບ ທັ້ ໂຮດ ອັງກາມ ຈັບ ທັ້  
ຈ່ອນ ເນົາ ເນົາ ຈັໂຫວາ ນີ້.

### ອັງກາມ ຈັດ ໂຮດ ຈັນ ມາ

**14** 1 ມ່ ຈຸບ ທ່ານ ອັງກາເພີ້ລ ຈຸ້ ມາ ຈັບ ທ່ານ ອາຈັໂຫວາ ຈຸ້ ມາ ອັງກາເພີ້ລ ທ່ານ  
ເຊໂລກາໂອເມ ຈຸ້ ມາ ອັງກາມ ທັ້ ທ່ານ ທັດານ ຈຸ້ ມາ ກັອມ 2 ຂໍ ທ່ອນ ຈຸ້ ມາ ໃຫ້  
ຈັບ ຈົບ ຈັດ ຂາ ທັ້ ທັ ທ່ອນ ຈຸ້ ມາ ນັ້ອ ເລັບ ທ່ານ ເຈັກາ ຈຸ້ ມາ ໂລໂລມ ທ່ານ ຈັດ ຈຸ້  
ມາ ໂທໂມກາ ທ່ານ ຈັດ ຈຸ້ ມາ ອັດມາ ທ່ານ ເລັມັເຈ ຈຸ້ ມາ ຈັບ ຈັດ ມາ ມ່ ຈຸ້ ມາ ເຈັກາ  
ທັ ວ່າ ມາ ທາ ຂາ. 3 ທັ ທ່ອນ ຈຸ້ ມາ ນັ້ອ ຈັດ ຂາ ຈັນ ທັ ໂທມ ຈັບ ມາ ທັ້ ຈັບ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ຈັດ  
ມາ ທາ ວ່າ ຈັ ຈັ ທ. 4 ກັບ ຂັບ ຂອບ ຈັ ທ່ອນ ຈັດ ທັ ທ່ອນ ຈຸ້ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ຈັດ  
ເຊໂລກາໂອເມ. ມອດ ຈັ ຈັ ຂັບ ຂາ ມາ ຂາ ຈັນ ທັ ຈັດ.

5 ມອດ ຈັ ຈັ ຂັບ ຂໍ ຈຸ້ ເຊໂລກາໂອເມ ມ່ ຂາ ທ່ອນ ຈຸ້ ໃຫ້ ຈັດ ອອກ ຈົບ ທັ້. ກັບ ຈຸ້ ທັ້ ທາ  
ຈົບ ຂາ ຈັດ ໂທມ ຈັບ ມາ ຈົບ ທັ້ ມ່ ຈັດ ຈັດ ພັ ຈັດ ຈັດ ພັ ສາ ຈັດ ຈັດ ທັ້ ມາ ອັດມາ ທັ ໂຮດ ຫານາອັມ  
ພັ ສາ ຈັດ  
ຂໍ ທ່ອນ ຈຸ້ ຈັດ  
ຈັນ ມາ ມອດ ອັດ ມັດ ຈັດ ທັ ວ່າ ມາ ທາ ຈັດ. ຂາ ທັ້ ມ່ ພັ ເໝັດ ທັບ ທ່າ ໄດ້ ໂຮ ຈຸບ ພັ ສາ  
ອາມາເຫັກ ທັ້ ພັ ພັ ສາ ອາມາ ຈັດ ຈັດ ມາ ທາ ໂລໂລມ ມາມາ.



ແຈ້ວ ພັບ ເຊ່ືອ ລອບ ອັງໄກມ ຈາດ ເອາ ດັນ ຈັດ ຫໍ້ ມີ ແຜນ ເຂັກ ມາ ນັ້ນ ອັງໄກມ ແຈ້ວ ອອກ 1 ພັນ 10  
ໃຫ້ ຈິ ມັນ ຮູ້ ເຂັກ.

21 ເຊ່ືອ ນັ້ນ ຈິ ມັນ ແລະ ໂລໂລມ ນັ້ນ ເວົ້າ ຫັ້ວ ອັງໄກມ ວ່າ “ພັບ ສ ເຮົາ ຈາດ ຈັດ ນັ້ນ ເອາ ໃຫ້ ເອາ ເຊ່ືອ  
ລອບ ນັ້ນ ເຮົາ ຫຼື ເອາ ເຮົາ.”

22 ອັງໄກມ ມອບ ວ່າ “ນ້ອງ ຂ ຫຼື ມີ ນັ້ນ ທັນ ພາບ ທີ່ ຫນ້າ ເຮົາ ເຮົາ ສັໂຫວາ ແມ່ນ ເຮົາ ຈິ ພັກ ຊື່ ຂຸບ ຂຸດ  
ຊື່ ທີ່ ເຈັດ ພັກ ເຈັດ ດັນ. 23 ວ່າ ອຸ່ນ ໃດ ແມ່ນ ລອບ ຈິ ເຂັມ ໂຮມ ທີ່ ວ່າ ຂາງ ທາງ ນ ນ້ອງ ຊື່ ເຈ້ ເອາ  
ເພ່ ຈິ ຊື່ ເຈ້ ຈັດ ເວົ້າ ວ່າ ນ້ອງ ທີ່ ມີ ອອກ ຈ້ອນ ຈິ. 24 ນ້ອງ ຊື່ ເຈ້ ເອາ ອຸ່ນ ໃດ ມີ ທີ່ ອຸ່ນ ໃດ ພັບ ສ  
ລອບ ນ້ອງ ຈັດ ທັນ ຈິ ແຈ້ວ ແທ່ບ ຂ່າ ອຸ່ນ ໃດ ຈັດ ແຈ້ວ ໃຫ້ ອາເນີ ເອັດ ລາ ໂຮມ ຫັ້ວ ມີ ຈິ ເພ່ ຂາມ  
ສ ນັ້ນ ເຈັດ ຊື່ ຈາດ ດັນ ໃນ ທ່ອນ ນ້ອງ ຫຼື ໃຫ້ ເອາ ເອາ.”

### ເຮົາ ສັໂຫວາ ຫຼື ຈິ ຈັດ ຫັ້ວ ອັງໄກມ

**15** 1 ຫຼັງ ນັ້ນ ທຳ ທີ່ ຈາດ ເຮົາ ສັໂຫວາ ໃຫ້ ອັງໄກມ ເຫັນ ຫັ້ວ ັ້ນ ຂັບ ເວົ້າ ວ່າ  
“ອັງໄກມ ເທິງ ຫຼື ທີ່ ຈິ ຈາດ ຂັບ ເຮົາ.”

ເອາ ຫຼື ເຈັດ ຊື່ ຈາດ ໂຮມ ໃຫ້ ເຮົາ  
ຊື່ ເອາ ລອບ ໃຫ້ ຫຼື ຈິ ຈັດ ຂັບ ເຮົາ.”

2 ອັງໄກມ ຈິ ມັນ ມອບ ວ່າ “ຊື່ ເຮົາ ສັໂຫວາ ທ່ານ ເຮົາ ຊື່ ເອາ ໃຫ້ ນ້ອງ ເຈັດ ຂັບ? ເພ່ ນ້ອງ ເຈັດ  
ສ ເຈ້ ມີ ຫຼື ມີ ທີ່ ຈິ ຈາດ ຊື່ ຈິ ຂັບ ທີ່ ຈິ ຂາງ ຊື່ ເຈ້ ມີ. ແມ່ນ ເອັດ ເອັດ ສ ແລະ ດາມາ ເຮົາ ນັ້ນ ຫຼື ຊື່ ທັນ  
ທຳ ເທນ ນ້ອງ ຈິ. 3 ທ່ານ ເຮົາ ເຈ້ ໃຫ້ ນ້ອງ ມີ ຫຼື ມີ ແລະ ນັ້ນ ຊື່ ສ ໃຈັດ ຊື່ ທີ່ ທຳ ເທນ.”

4 ທີ່ ມາ ອັງໄກມ ຊື່ ຈັດ ັ້ນ ເຮົາ ສັໂຫວາ ເວົ້າ ໃຫ້ ເຮົາ ວ່າ “ຊື່ ນັ້ນ ຊື່ ເຈ້ ທີ່ ທຳ ເທນ ເຮົາ ທ່າ ໃດ.  
ເຮົາ ຊື່ ມີ ຫຼື ມີ ຈາດ ຊື່ ນອກ ມາ ແມ່ນ ຊື່ ນັ້ນ ຊື່ ທີ່ ທຳ ເທນ ເຮົາ ເຮົາ.” 5 ແຈ້ວ ເຮົາ ສັໂຫວາ ພາ ມັນ  
ຫຼ່າບ ອອກ ໂຮມ ທາບ ລອກ ແຈ້ວ ຈອນ ມັນ ວ່າ “ແຈ ເຈັດ ດາວ ເທັບ ພັກ ຫຼື. ນັ້ນ ຈັດ ເຈ້? ເຊ່ືອ ຂາງ  
ເຮົາ ຊື່ ຊື່ ຈາດ ຈາດ ແລະ ນັ້ນ ຈິ.”

6 ອັງໄກມ ໂຮມ ໃນ ເຊ່ືອ ເຮົາ ສັໂຫວາ ແລະ ນັ້ນ ທ່ານ ເຮົາ ນັ້ນ ທີ່ ມັນ ເຈັດ ສ ນັ້ນ ໃຈ ໃນ ນັ້ນ.













20 ມ້ວ ທ່ານ ເື້າ ເວ້າ ທັງ ອັງໂພຕາມ ວ່າ “ເຫາ ຈັດ ໄຂ່ ຂໍ ຈາບ ມຸກ ທ້ອ ສ ນຸໂລມ ໄລໄລມ ມຸໂ  
 ນຸໂ ກົໂຣໂ ຈັດ ອ່ອ໌ ທັງ ທ້ອ ມ້ວ. ເຫາ ຈັດ ພັບ ນຸໂ ໄລໄສ ອາກ ທັງ ທາໄຈ. 21 ຈີ້ ເຫາ ຈີ້ ໄວ  
 ຈັດ ເຫາ ຈັດ ທັງ ມີໂ ຈັດ ໄລໄສ ລວມ ຈັດ ໄຂ່ ໄຂ່ ມັດ ທັງ ໄຂ່.”

22 ໄລໄສ ຂອບ ສ ຈີ້ ຈັດ ທ່ອນ ທ່ານ ເື້າ ໄຂ່ ໄຂ່ ຈັດ ອອກ ຈັດ ທາບ ໄລໄລມ ຫາກ ວ່າ ເື້າ  
 ເື້າໂວ ມຸໂ ອັງໂພຕາມ ຈີ້ ທັງ ທັງ. 23 ອັງໂພຕາມ ໄລໄ ມີໂ ມສມ ພັບ ມັດ ຂ “ຈັບ ທ່ານ ເື້າ ສ  
 ຕັ ທັງ ສ ທັງ ທ່ານ ເື້າ ຈີ້ ຈີ້ ຈັດ ຈັດ ທັງ ຕັດ ຂ ເໝັດ ຈັດ? 24 ພັບ ທາບ ໄລໄ ທອນ ມີ 50 ສ ຈັດ ທ່ອນ  
 ຈັດ ມີໂ ທ່ານ ເື້າ ຈີ້ ຈີ້ ຈັດ ຈັດ ທັງ ຕັດ ເໝັດ ເື້າ? ຈີ້ ຈີ້ ອາ ໄລໄ ຈັດ ຈັດ ມີ 50 ສ ຈັດ ຈັດ.  
 25 ມີໂ ມັດ ທ່ານ ເື້າ ຈີ້ ຈີ້ ເື້າ ໄລໄ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ສ ຕັ ທັງ ສ ທັງ ຕັດ  
 ພັບ ຕັດ ທັງ ຈັດ. ໄວໄ ຈັດ ທ່ານ ເື້າ ຈີ້ ຈີ້ ເື້າ ຈັດ ຈັດ ຈັດ. ທ່ານ ເື້າ ມີໂ ຈັດ ຕັດ ສ ຈັດ ຈັດ  
 ມີໂ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ທ່ານ ເື້າ ຈີ້ ຈີ້ ທ່ອນ ຈັດ ຈັດ ມີໂ ຈັດ.”

26 ມ້ວ ເື້າ ເື້າໂວ ທອນ “ວ່າ ເຫາ ຫາກ ພັບ 50 ສ ຈັດ ທ່ອນ ຈັດ ມີໂ ພັບ ທາບ ໄລໄ ໄລໄລມ ຈັດ  
 ເຫາ ຈີ້ ຈີ້ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ຈັດ 50 ສ ຈັດ.”

27 ອັງໂພຕາມ ຈີ້ ທັງ ທ່ານ ເື້າ ວ່າ “ຈີ້ ຈີ້ ໄຂ່ ໄຂ່ ຈັດ ຈັດ ຂ ຈາມ ທ່ານ ເື້າ ມັດ. 28 ວ່າ  
 ທາບ 50 ສ ຈີ້ ຈັດ ທ່ອນ ຈັດ ມີໂ ຈັດ ທອນ ທັງ ທັງ ສ ທ່ານ ເື້າ ຈີ້ ຈີ້ ຈັດ ຈັດ ທັງ ຕັດ ຈັດ ຈັດ  
 ຈັດ ເື້າ?”

ທ່ານ ເື້າ ທອນ “ວ່າ ມີ 45 ສ ຈີ້ ຈີ້ ເື້າ ຈັດ ຈັດ ທັງ.”

29 ອັງໂພຕາມ ເວ້າ ທັງ ຈັດ “ທອນ ມີ ທັງ 40 ຈັດ.”

ທ່ານ ເື້າ ວ່າ “ມີ 40 ເຫາ ຈີ້ ຈີ້ ເື້າ ຈັດ ຈັດ ທັງ.”

30 ອັງໂພຕາມ ເວ້າ “ໄຂ່ ມັດ ຈາມ ຈັດ ຈັດ ຂ ທ່ານ ເື້າ ທາ ຈັດ. ວ່າ ພັບ ທາບ ໄລໄ ຈັດ ຈັດ ມີ 30 ສ  
 ຈັດ?”

ທ່ານ ເື້າ ເວ້າ “ວ່າ ມີ 30 ຈີ້ ຈີ້ ເື້າ ຈັດ ຈັດ ທັງ.”

31 ອັງໂພຕາມ ຈີ້ ທັງ ທ່ານ ເື້າ ຈັດ “ຂ ທາ ທັ ຈັດ ຈັດ ໄຂ່ ໄຂ່ ມັດ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ຈັດ?”

ທ່ານ ເື້າ ທອນ ວ່າ “ຈັດ ຈັດ ຈັດ ຈີ້ ຈີ້ ເື້າ ຈັດ ຈັດ ທັງ ຕັດ ຈັດ ຈັດ.”

32 ອັງໂພຕາມ ທັງ ເວ້າ “ຂ ທ່ານ ເື້າ ທາ ຈັດ. ຈີ້ ຈີ້ ທ່ານ ເື້າ ຂ ຈາມ ທ່ານ ຈີ້ ຈັດ ຈັດ. ທອນ ມີ ທັງ  
 ຈັດ ຈັດ ທ່ານ ເື້າ ຈີ້ ຈີ້ ຈັດ ຈັດ?”

ທ່ານ ເື້າ ທອນ ວ່າ “ມີ ທັງ ຈັດ ຈັດ ເຫາ ຈີ້ ຈີ້ ເື້າ ຈັດ ຈັດ ທັງ ຕັດ ຈັດ ຈັດ.”











17-18 ຈ້ອນ ວັກ ນາໂບ ລາໂຍາ ມີ ອັງໂຍາທາມ ນັ້ນ ເຮົາ ເຈັບໄຫວ ນີ້ ເຈັບ ໃຫ້ ຊື່ ທັງ ພໍ່ ເພນ ຈື່ ເວົ້າ ມີ ຍຸກ  
ຂັກ ພ. ມັ້ວ ຈ້ອນ ອັງໂຍາທາມ ຈັດ ຈັກ ຂ ເຮົາ ຈື່ ພໍ່ ເຮົາ ຈື່ ພໍ່ ນີ້ ໃຫ້ ຈື່ ອາໂຍາມິ ທັກ ເທັບ ມີ  
ແທ່ບ ຂາວ ໃຊ້ ພໍ່ ເພນ ຈື່ ພໍ່ ຈັດ ທ່ອມ ດີ ຂ. ມັ້ວ ຊື່ ທັງ ເທັບ ທ່າ ເພນ ຈື່ ພໍ່ ມີ ຍຸກ ຈັດ.

### ລາໂຍາ ອອກ ຈັດ ຍຸກ ຈາຍ

**21** 1 ເຮົາ ຈື່ ພໍ່ ຈັດ ທອຍ ພາຍ ໃຫ້ ລາໂຍາ ມີ ຍຸກ ເລັບ ຂວາມ ທ່ານ ເຮົາ ທັງ ຈົວ ແທ່ ທ່ອມ ຈົວ  
ມັ້ວ ນັ້ນ. 2 ລາໂຍາ ນີ້ ມີ ດ ທາມ ອອກ ຍຸກ ຈາຍ ມີ ພໍ່ ອັງໂຍາທາມ ທຳບ ເມ່ ທາມ ເຊົາ  
ແມ່ນ ລອຍ ເຊົາ ເຮົາ ຈື່ ພໍ່ ຈັດ ເວົ້າ ຈົວ ນັ້ນ ແທ່. 3 ອັງໂຍາທາມ ນີ້ ຈື່ ຍຸກ ຈາຍ ວ່າ ອຸ່ນາກ\* .  
4 ຈັດ ແມ່ນ ມີ ອັງໂຍາທາມ ຈັດ ເຈັບ ທັດ ທັດ ພາຍ ໃຫ້ ຍຸກ ທາມ ເລັບ ເຮົາ ຈື່ ພໍ່ ຈອນ ຈົວ. 5 ເຊົາ ອອກ  
ອຸ່ນາກ ອັງໂຍາທາມ ຈັດ ຈັດ ຈັດ ທ່ອຍ ຈັດ.

6 ລາໂຍາ ນີ້ ເວົ້າ ວ່າ “ເຮົາ ຈື່ ພໍ່ ເຈັບ ໃຫ້ ນ້ອຍ ໂຂມ ໃນ ມ່າຍ ທຳ. ຈື່ ພໍ່ ຈັດ ພໍ່ ນີ້ ຈື່ ມ່າຍ  
ທຳ ທ່ອຍ ນ້ອຍ. 7 ເວົ້າ ມີ ໃຊ້ ຈາມ ເວົ້າ ທັງ ຈື່ ນ້ອຍ ວ່າ ນ້ອຍ ຈື່ ມີ ຍຸກ ທັດ ໂຂມ. ຈື່ ວ່າ ຈື່ ເຊົາ ແທ່  
ມັ້ວ ນ້ອຍ ຈັດ ທັງ ຍຸກ ຈາຍ.”

### ອັງໂຍາທາມ ຈັດ ໂຂ່ ແມ່ ຍຸກ ທາກ ອອກ ຈື່

8 ເມ່ ອຸ່ນາກ ໃຫ້ ນັ້ນ ວາບ ໂຂມ ອັງໂຍາທາມ ເຈັບ ເພ່ ເຮົາ ໃຫ້ ທັດ ໂຂມ ມ່າຍ ໃຫ້ ຍຸກ.  
9 ອັດລາມາເອັ້ນ ຍຸກ ຈາຍ ທາກ ພອ້ຍ ມີ ພໍ່ ອັງໂຍາທາມ ນັ້ນ ຈັດ ຈາກ ດ ບ່າຍ ອຸ່ນາກ. 10 ເມ່  
ລາໂຍາ ທັງ ເທັບ ນີ້ ຈອນ ອັງໂຍາທາມ “ໃຫ້ ໂຂ່ ແມ່ ຍຸກ ພອ້ຍ ນີ້ ຈື່ ຂ ເພ່ ວ່າ ຍຸກ ມ່າຍ ເວົ້າ ໂຂມ  
ຈັດ ທັດ ທຳ ເພນ ນີ້ ທ່ອຍ ອຸ່ນາກ ທ່າ ໃດ.”

11 ມີ ເວົ້າ ເລັບ ນັ້ນ ອັງໂຍາທາມ ຈັດ ຈັດ ໃນ ທາຍ ເພ່ ອັດລາມາເອັ້ນ ຈັດ ແມ່ນ ຍຸກ ຈາຍ ເຮົາ.  
12 ທາກ ວ່າ ເຮົາ ຈື່ ພໍ່ ຈອນ ໃຫ້ ອັງໂຍາທາມ “ເຮົາ ທາ ທັດ ຈັດ ໃນ ຂັບ ພໍ່ ຍຸກ ພອ້ຍ ນັ້ນ.  
ລາໂຍາ ເວົ້າ ເລັບ ໃດ ຈັດ ເຈັບ ທ່ອຍ ຂວາມ ເພ່ ວ່າ ອຸ່ນາກ ຈື່ ມີ ເຊົາ ຂາຍ ທາຍ ໃຫ້ ເຮົາ ທ່ອຍ ຂວາມ ທັງ  
ຈົວ ເພາ ມີ ທັງ ເຮົາ ນັ້ນ ຈັດ. 13 ມັ້ວ ເພາ ຈັດ ຈື່ ໃຫ້ ເຊົາ ຂາຍ ຍຸກ ຈາຍ ຂາວ ໃຊ້ ທາກ ເຈັບ ເລັບ ນ  
ເພ່ ວ່າ ມ່າຍ ຈັດ ເຈັບ ຍຸກ ຈາຍ ເຮົາ ເລັບ ດັວ.”

21:3 ອຸ່ນາກ: ຈື່ ນີ້ ແທ່ ວ່າ “ມ່າຍ ທຳ ນັ້ນ”.







5 ເຂົາ ມອບ ວ່າ 6 “ຊັບ ທ່ານ ຂໍ ພົບ ລຸ່ມ ລ້ອຍ ທ່ານ ລຸ່ມ ລ້ອຍ ດີ້ ນັ້ນ ຫນ້າ ທີ່ ມາ ທ່ານ ເຈັບ ຜູ້ ມີ  
 ຂວັນ ໃຫຍ່. ເລັບ ນັ້ນ ທ່ານ ເຫັນ ວ່ອນ ໃດ ທີ່ ເລັບ ເໝັດ ດີ້ ໃຫ້ ທ່ານ ໂຈນ ມັນ ມີ ທ່ານ ໃຫ້ ຈັດ ດ່າວ ໃນ  
 ລຸ່ມ ລ້ອຍ ເວົ້າ ມີ ຂວາມ ຂ໌6.”

7 ອັງໂກຟາມ ຈັນ ເກັມ ຫຼື ໂຍ ລຸບ ທີ່ ຫນ້າ ເຂົາ 8 ມັ້ວ ເວົ້າ ວ່າ “ວ່າ ພົບ ເລົ່າ ໂຂາມ ໃນ ໃຫ້ ໂຈນ ມັນ ລອນ  
 ມີ ລ້ອຍ ຈຸ່ ຫຼື ດີ້ ຂໍ ພົບ ເລົ່າ ຈຸ່ ອອກ ເວົ້າ ທັງ ທ່ານ ເອົາ ໂຮງ ໂຍນ ຫຼື ຈາຍ ໂຂາມ 9 ໃຫ້ ທ່ານ ລາຍ ຈຸ່ ດ່າວ  
 ມັກ ເຈັບ ຈຸ່ ຫຼື ລຸບ ຫຼື ໂທ່ບ ນັ້ນ ໃຫ້ ລ້ອຍ ດ່າ ທີ່ ໃດ ລ້ອຍ ດີ້ ຈຸ່ ຂໍ ພົບ ທີ່ ຫນ້າ ພົບ ເລົ່າ ຈຸ່ ເອົາ ຈັບ ໃຫ້ ມີ  
 ວ່ອນ ໂຈນ ມັນ.”

10 ເພິ່ນ ເອົາ ໂຮງ ໂຍນ ນັ້ນ ຈັດ ນັ້ນ ທ່ອນ ມ່ວນ ສຸ ທັດ ທີ່ ດີ້ ເວົ້າ ມອບ ອັງໂກຟາມ ທີ່ ຫນ້າ ຈຸ່ ສຸ ທັດ ຈັກ ມຸ  
 ເທົ່ບ ເລົ່າ ຈັນ ນັ້ນ ວ່າ 11 “ຊັບ ທ່ານ ຂໍ ພົບ ທ່ອນ. ໂທ່ບ ນັ້ນ ພ້ອມ ທັງ ຈຸ່ ດ່າວ ຈຸ່ ຫຼື ລຸບ ທັ້ນ ເວົ້າ ເອົາ  
 ດ່າ ຂ໌6. ລ້ອຍ ຈຸ່ ມອບ ຈາວ ໃຫ້ ທ່ານ ທີ່ ຫນ້າ ພັ ນ້ອຍ ຈັນ ລຸ່ບ ໃຫ້ ທ່ານ ເອົາ ຈັບ ເຈັບ ວ່ອນ ໂຈນ ມັນ  
 ມີ ທ່ານ.”

12 ອັງໂກຟາມ ເກັມ ຫຼື ໂຍ ລຸບ ທ່າວ ຂວາມ ຈັດ ຈ້ອນ ທີ່ ຫນ້າ ພັ ນ້ອຍ ຈັນ ລຸ່ບ 13 ມ່ວນ ເວົ້າ ທັງ ເອົາ ໂຮງ ໂຍນ  
 ທີ່ ຫນ້າ ຈຸ່ ສຸ ວ່າ “ໃຫ້ ພົບ ຂວາມ ລ້ອຍ ທ່ອນ ຂໍ ທ່ານ ຫຼິ້ນ ເອົາ ເບັ້ນ ດ່າ ໂທ່ບ ນັ້ນ. ລ້ອຍ ນັ້ນ ຈຸ່ ອັນ  
 ໃນ ໂຈນ ມັນ ລອນ ມີ ຈຸ່ ທັ້ນ.”

14 ເອົາ ໂຮງ ໂຍນ ນັ້ນ ມອບ ໃຫ້ ວ່າ 15 “ຊັບ ທ່ານ ຂໍ ພົບ ທ່ອນ ດ່າ ທ່ອນ ທີ່ ນັ້ນ ພົບ ທີ່ ຂໍ ທ່ອນ ໝາຍ ເບັ້ນ  
 ເວົ້າ ຈຸ່ ຈຸ ຫຼື ຂ໌6 ທັງ ເວົ້າ ໂຂາມ ເອົາ ດ່າ ຈຸ ເອົາ ເບັ້ນ ຫຼື ທ່ານ ນັ້ນ. ໃຫ້ ເອົາ ລອນ ມີ ທ່ານ ໂຈນ ໂຈນ ມັນ  
 ວ່ອນ ນັ້ນ ຈັດ ດ່າ.”

16 ອັງໂກຟາມ ຈັດ ດ່າ ຂວາມ ເວົ້າ ເລັບ ນັ້ນ ດີ້ ໂຂາມ ໃນ ຈັນ ຫຼື ໂຍ ໃຫ້ ເອົາ ໂຮງ ໂຍນ ຂໍ ທ່ອນ ໝາຍ ທີ່ ຫນ້າ  
 ສຸ ທັດ ທີ່ ທ່ອນ ເລັບ ຈັກ ສຸ ເຍັບ ເຈັບ ນັ້ນ ລາຍ ຫຼື ຈຸ ນັ້ນ.

17 ທີ່ ມາ ໂທ່ບ ຫຼື ລຸບ ມັກ ເຈັບ ວ່ອນ ຈຸ່ ທາວ ມາ ເວັ້ນ ອອກ ຈັນ ມີ ເຈັບ ທັງ ຈຸ່ ດ່າວ ມ່ວນ ຈຸ່ ທີ່ ຈັບ ຈຸ່ ທັ້ນ  
 ວ່ອນ ເຈັບ ລອບ ເອົາ ໂຮງ ໂຍນ 18 ດີ້ ໂທກ ເຈັບ ລອບ ອັງໂກຟາມ. ສຸ ທັດ ທີ່ ມີ ຫນ້າ ຈຸ່ ຫຼື ລຸບ ຈັກ ມຸ ເທົ່ບ  
 ເລົ່າ ຈັນ ນັ້ນ ຈຸ່ ໃດ ດີ້ ຈັດ ຫຼື ຈັດ ເຫັນ ເໝັດ.

19 ມ່ວນ ໂອ້ ໂທ ຫຼື ມັ້ວ ອັງໂກຟາມ ນັ້ນ ເອົາ ລອນ ມີ ມາ ໂຈນ ມັນ ຈັບ ຫຼື ຈຸ ດ່າວ ຫຼື ລຸບ ໂທ່ບ ມັກ ເຈັບ  
 ຈຸ່ ທາວ ມາ ເວັ້ນ ອອກ ຈັນ ມີ ເຈັບ ຫຼື ມາ ຈັນ ນັ້ນ ດີ້ ມາ ຈຸ່ ທັ້ນ ຈຸ່ ຫຼື ລຸບ ມ່ວນ ທີ່ ມາ ມາ  
 ຫານ ເອົາ ອາວ. 20 ມັ້ວ ພົບ ສຸ ທັດ ທີ່ ໃດ ດີ້ ຫຼື ນັກ ໂທ່ບ ມ່ວນ ຈຸ່ ດ່າວ ຈັດ ໂທກ ເຈັບ ລອບ ອັງໂກຟາມ ເອົາ  
 ຈັບ ເຈັບ ຈັບ ມ່ວນ.











66 ສເໝຸນ ນີ້ ໂຕ ໃຫ້ ອຸດົມ ພໍລະ ຈູ່ ໜ້າ ວັກ ໃດ ເຈັດ ມາ ນັ້ນ. 67 ອຸດົມ ນີ້ ກ່ອນ ນາຍ ເຈັດ ກາ ເຂົ້າ  
ໂຮງ ກິນ ມຸງ ຕົ້ນ ນາຍ ຈູ່ ອຸດົມ ນີ້ ຈູ່ ອຸດົມ ນີ້ ນັ້ນ ມັ້ວ ຈຶ່ງ ເອົາ ກິນ ເຈັດ ເຈັດ ມີ. ອຸດົມ ຈຶ່ງ  
ພັກ ນາຍ ເຈັດ ກາ ທຸງ ນີ້ ໃດ ຈຸກ ກ່າວ ພາຍ ໃນ ທົ່ວ ເຈັດ ຈຶ່ງ ເຈັດ ອຸດົມ ກາຍ ຂໍ ມັ້ວ.

ເຈັດ ກາຍ ອັວຍາທາມ ມີ ພໍລະ ທັງ ຈຶ່ງ ອັນ

**25** 1 ອັວຍາທາມ ເອົາ ມີ ພໍລະ ຈຶ່ງ ນັ້ນ ຈຶ່ງ ກັບ ກາຍ 2 ຈຶ່ງ ຂັບ ອອກ ຍຸກ ຈາຍ ທຸງ ສເໝຸນ ອັວຍາທາມ  
ມີ ຈຶ່ງ ພໍລະ ທັງ ນີ້: ຂັບ ກາຍ ໂຈກ ຄາຍ ມັດ ກາຍ ມັດ ອາຍ ອຸດົມ ກາຍ ມັດ ກາຍ.  
3 ໂຈກ ຄາຍ ມີ ຍຸກ ຈາຍ ຈຶ່ງ ກັບ ກາຍ ມັດ ກາຍ. ເຈັດ ກາຍ ມັດ ກາຍ ມັດ ອອກ ເຈັດ ກາຍ ພໍ ພໍ ອັດ ຄາຍ  
ພໍ ເຈັດ ກາຍ ມັດ ກາຍ ພໍ ພໍ ເຈັດ ກາຍ. 4 ມັດ ກາຍ ຈຶ່ງ ມີ ຍຸກ ຈາຍ ຈຶ່ງ: ເອົາ ກິນ ເອົາ ກິນ ພາຍ ກາຍ  
ມັດ ກາຍ. ສ ມີ ຈຶ່ງ ພໍລະ ທັງ ເຈັດ ກາຍ ອອກ ພໍລະ ທັງ ກັບ ກາຍ.  
5-6 ກ່ອນ ຈຶ່ງ ພໍລະ ທັງ ຈຶ່ງ ອັວຍາທາມ ໃດ ເອົາ ກິນ ເຈັດ ໃຫ້ ຍຸກ ມີ ນ້ອຍ ຈຶ່ງ ສ ມັ້ວ ໃຫ້ ເອົາ ໂຮງ ກິນ  
ທາຍ ພໍລະ ທັງ ເວັ້ນ ອອກ ດັກ ຂໍ ອຸດົມ. ເຈັດ ກາຍ ພໍ ທັງ ກາ ພໍລະ ອັວຍາທາມ ຈຶ່ງ ເອົາ ໃຫ້ ອຸດົມ.

ອັວຍາທາມ ເໝັດ ເຈັດ

7-8 ອັວຍາທາມ ເຈັດ ພໍ ພໍ ພໍ ມີ ຈຶ່ງ ເຈັດ ໃດ 175 ຈຶ່ງ ນີ້ ທົ່ວ ທາ ເມ ຈຶ່ງ ພໍ ນ້ອຍ ເຈັດ ຈຶ່ງ. 9-10 ຍຸກ  
ຈາຍ ພໍ ພໍ ຈຶ່ງ ອຸດົມ ພໍ ພໍ ອັດ ຄາຍ ກ່ອນ ໃດ ມີ ນ້ອຍ ອັດ ກາ ໂຈ ກ່ອນ ນາຍ ກາຍ ຈຶ່ງ ເຈັດ ມີ  
ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ດາຍ ມີ ກາຍ ຈຶ່ງ ທາຍ ທາ ເວັ້ນ ອອກ ຈາຍ ມີ ກິນ. ໃດ ນັ້ນ ມີ ກ່ອນ ອັວຍາທາມ ໃດ ນັ້ນ ເອົາ  
ພໍລະ ທັງ ພາຍ ກາຍ ຍຸກ ຈາຍ ເອົາ ກິນ ສ ພັດ ພັດ. 11 ຍຸກ ທົ່ວ ອັວຍາທາມ ເໝັດ ຈຶ່ງ ເຂົ້າ ເຈັດ ພໍ ຈຶ່ງ ກ່ອນ  
ພາຍ ໃຫ້ ອຸດົມ ຍຸກ ຈາຍ ອັວຍາທາມ ຈຶ່ງ ພໍ ຈຶ່ງ ພໍ ພໍ ຈຶ່ງ ຈາຍ ກາຍ ຈຶ່ງ.

ເຈັດ ກາຍ ອັດ ຄາຍ ກ່ອນ

12 ອັດ ຄາຍ ກ່ອນ ຍຸກ ຈາຍ ອັວຍາທາມ ອອກ ພໍລະ ທາຍ ສ ອັດ ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ພໍ ຈຶ່ງ ນາຍ ກາຍ ນັ້ນ 13 ມີ  
ຍຸກ ຈາຍ ອອກ ທາຍ ຈຶ່ງ ພໍລະ ທັງ ນີ້: ເຂົ້າ ໂຈກ ກັດ ອັດ ກາຍ ມີ ກາຍ 14 ມີ ກາຍ ດາຍ  
ມັດ ກາຍ 15 ພາຍ ກາຍ ເຈັດ ກາຍ ພາຍ ກາຍ ພໍ ພໍ ກັດ ກາຍ. 16 ພໍ ທັງ ກາ ພໍລະ ພໍ ຈຶ່ງ ຍຸກ ຈາຍ  
ອັດ ຄາຍ ກ່ອນ ເຈັດ ກາຍ ທາຍ ຂັບ ພໍ ຈຶ່ງ ພໍ. ເອົາ ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ໃດ ເອົາ ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ເອົາ ພໍລະ  
ຈຶ່ງ ນັ້ນ. 17 ອັດ ຄາຍ ກ່ອນ ຈຶ່ງ ໃດ 137 ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ທາ ເມ ຈຶ່ງ ເຈັດ ຈຶ່ງ. 18 ເຈັດ ກາຍ ມີ ຈຶ່ງ ພໍ ທັງ ທາຍ



29 ມີ້ ມັ ສ ຈົໂງໄ ດາໂ ໄກໂມ ມາໂ ຈູ້. ເອໂລໂວ ໄວໂທໂຕ ມາ ທອດ ພອນ ດີ້ ມາໄໂ ເນໂ ທຸໂຈ 30 ນີ້  
ວ່າ “ເນໂໂ ໄກໂມ ມາໂ ພາໂກ ຈູ້ໂ ມອໂ ດວາ ໃຫ້ ອາໂຈ ທັໂນ ມອໂ ເນໂ. ມາໄໂ ທຸໂຈ ດີ້.” ຈັອນ ມາໂວ ນີ້ໄ  
ເອໂລໂວ ນີ້ໄ ມາໂກ ຈູ້ ເອໂລໂມ ດວາ ມາໂ ມາໂ ທອໂ ວ່າ “ມາໂ”.

31 ຈົໂງໄ ມອໂ ວ່າ “ເດໂນ ອາໂຈ ເອໂ ດວໂນ ເວໂນ ພີ້ ໃຫ້ ນີ້ໄໂ ອັ ມອໂ ທັໂນ ພັໂ.”

32 ເອໂລໂວ ນີ້ໄ ເວໂ ວ່າ “ມາໄໂ ເນໂ ຈູ້ ມາໂຈ ມາໂ ຈັວ ມີ້ ດວໂນ ເວໂນ ພີ້ ມາ ໄວໂ ຂໂໂ ເຈ້.”

33 ຈົໂງໄ ມອໂ ວ່າ “ອາໂຈ ເວໂ ມາໂ ດວາ? ວ່າ ນີ້ໄໂ ອາໂຈ ທັໂນ ພາໂໂ ເວໂໂ ດ.” ເອໂລໂວ ທັໂນ ທ່ອໂ  
ດວາ ມາໂໂ ນີ້ໄ ມາໂ ນີ້ໄ ຈັໂ ດວໂນ ເວໂນ ພີ້ ໃຫ້ ນີ້ໄໂ ຂັ.

34 ມາໂ ຈົໂງໄ ນີ້ໄ ເອໂ ມາໂ ພັໂ ທັໂ ເອໂ ມາໂ ມາໂ ພາໂກ ຈູ້ໂ ໃຫ້ ເອໂລໂວ ທັໂ. ທັໂ ອັໂມ ມາໂ ຈັໂ ທັໂໂ ໄວໂ  
ພີ້ ວ່າ ດວໂນ ເວໂນ ພີ້ ເວໂ ມີ້ ດວໂ ຂໂໂ.

### ອັໂລໂກ ໄວໂຈ້ ມາໂ ທັໂ

**26** 1 ດວໂໂ ຈູ້ໂ ພ ອັໂລໂກ ໄດ້ ເດໂໄໂ ອັດ ຈົໂກ ມາໂກ ມາໂໂ ຈູ້ໂ ອັໂໄໂ ມາໂໂ ຈົໂໂ ທ່ອໂ. ເດໂໄໂ ພີ້ ຈັໂ  
ອັດ ຈົໂກ ມາໂໂ ນີ້ໄ ອັໂລໂກ ນີ້ໄ ທັໂໂ ຈູ້ໂ ດວໂ ໄວໂ ທາ ອາໂຈໂໂ ມາໂໂ ທັໂກ ຈູ້ໂ ພ ພີ້ໂໂ ຈົໂໂ ທັໂ ທ່າ ມາໂ  
ທັໂ. 2 ເນໂໂ ເຈ້ໂໂ ມາ ໃຫ້ ອັໂລໂກ ທັໂໂ ນີ້ໄ ຈອໂ ວ່າ “ທາ ໄໂໂ ໄວໂຈ້ ທ່າ ມາໂໂ ທັໂໂ ມາໂໂ ມາໂໂ ເອໂຈໂໂ ເນໂ  
ທັໂ ຈູ້ໂໂ ມາໂໂ ທັໂໂ ມາໂໂ ເອໂໂ ຈອໂ ໃຫ້ ເນໂໂ ຈູ້ໂ. 3 ດວໂໂ ຈົໂໂ ຈູ້ໂໂ ມາໂໂ ນີ້ໄ ເອໂໂ ຈູ້ໂໂ ທັໂໂ ມາໂໂ ທອໂ ພາໂໂ  
ຈູ້ໂໂ ໃຫ້ ເນໂໂ ຈູ້ໂໂ ຈັໂໂ ທ່ອໂ ດວາ ທັໂໂ ຈົໂໂ ທັໂໂ ອັໂໄໂ ມາໂໂ ນີ້ໄ ຈູ້ໂໂ ເອໂໂ ທັໂໂ ມາໂໂ ນີ້ໄ ໃຫ້ ເນໂໂ ມາໂໂ ຈູ້ໂ  
ຂາໂໂ ເນໂໂ. 4 ເອໂໂ ຈູ້ໂໂ ໃຫ້ ຈູ້ໂໂ ຂາໂໂ ເນໂໂ ພັໂ ມາໂໂ ທອໂ ທຸໂໂ ຈົໂໂ ດວາ ຈູ້ໂໂ ຈູ້ໂໂ ທັໂໂ ມາໂໂ ນີ້ໄ ໃຫ້.  
ຈູ້ໂໂ ພາໂໂ ຈູ້ໂໂ ທັໂໂ ມາໂໂ ທັໂໂ ຈູ້ໂໂ ຈົໂໂ ຈູ້ໂໂ ຈັອນ ຈູ້ໂໂ ຂາໂໂ ເນໂໂ 5 ພ່າວ ອັໂໄໂ ມາໂໂ ຈົໂໂ ພີ້ໄໂ ດວາ ທັໂໂ ທັໂໂ ໃນ  
ພີ້ໄໂ ຈັໂໂ ທ່ອໂ ດວາ ທັໂໂ ຈອໂ ພອໂ ດວາ ຈູ້ໂໂ ດວາ.”

6 ມາໂໂ ນີ້ໄ ອັໂລໂກ ນີ້ໄ ຈູ້ໂໂ ມາໂໂ ທັໂ. 7 ມີ້ ພາໂໂ ຈູໂໂ ມາໂໂ ນີ້ໄ ຈຸໂໂ ອັໂລໂກ “ຊື້ ນີ້ໄໂ ມາໂໂ ມີ້  
ເນໂໂ ດວາ?” ທ່າໂໂ ນີ້ໄໂ ມອໂ ເອໂໂ ວ່າ “ມາໂໂ ນີ້ໄໂ ທັໂໂ ຈູ້ໂໂ.” ເນໂໂ ດວາ ເວໂໂ ວ່າ ເວໂໂ ມີ້ ພ່າວ ຈົໂໂ ເອໂໂ  
ຈູ້ໂໂ ເນໂໂ ຂັ ມາໂໂ ຈູ້ໂໂ ເອໂໂ ດວາ ນາໂໂ ເຈ້ໂໂ ທາ ຈູ້ໂໂ ຈູ້ໂໂ ຈົໂໂ.

8 ເອໂໂ ຈູ້ໂໂ ມາໂໂ ທັໂໂ ນີ້ໄໂ ຈົໂໂ ຈົໂໂ ທັໂໂ ທັໂໂ. ມີ້ ມີ້ ມາໂໂ ຈູໂໂ ຈູໂໂ ທັໂໂ ທັໂໂ ທັໂໂ ທັໂໂ ອັໂລໂກ  
ຈອໂໂ ດວາ ເຈ້ໂໂ ທາ ຈູ້ໂໂ ເວໂໂ ມີ້ 9 ຈູໂໂ ຈົໂໂ ມາໂໂ ທ່າໂໂ ມາ ເວໂໂ ໃຫ້ ວ່າ “ນາໂໂ ມາໂໂ ມີ້ ເນໂໂ ມາໂໂ. ເວໂໂ ຂໂໂ  
ເນໂໂ ນີ້ໄໂ ທັໂໂ ວ່າ ເວໂໂ ນີ້ໄໂ ທັໂໂ ຈູ້ໂໂ ຈູ້ໂໂ ຈົໂໂ?”

ອັໂລໂກ ນີ້ໄໂ ມອໂ ດວາ ຈູ້ໂໂ ວ່າ “ເນໂໂ ຈົໂໂ ທາໂໂ ນີ້ໄໂ ເນໂໂ ວ່າ ເວໂໂ ມີ້.”



ອ້າງ ເຝົ້າ. ຫາ ຈໍ້ ທັມ ມຸດ ກອນ ພາຈ ບຸນ ທັມ ເຊ່ ຂາຈ ໃຫ້ ເຝົ້າ ຈ້ອນ ອັງ ງາ ຫາມ ເຈັດ ທ່ອນ ຂວາມ ຫາ. ເຝົ້າ ຫາ ຈ້ານ ຂ໌6.”

25 ອຸ່ນ ທາ ຈັດ ທັບ ວ່ອນ ເລ ນັ້ນ ໄວ້ ໄຫວ້ ຫາ ເຝົ້າ ເຈັ ຫວາ ມທ່ບ ທັບ ມຸງ ຈ້າ ມຸບ ນັ້ນ ຈໍ້ ຫັບ ທັບ. ໂພດ ຫ ອຸ່ນ ທາ ຈັດ ນັບ ນຸດ ນຸມ ນີ້ ຫັບ ທັບ ໃພ່.

### ອຸ່ນ ທາ ທັບ ຈໍ້ ອາ ຈິ ມັ ກຸ່ ທັ ນ ພາ ບ ທັ ນ

26 ຈໍ້ ອາ ຈິ ມັ ກຸ່ ທັ ນ ມາ ມທ່ ມາ ຫັ ງາ ພ້ອມ ດ້ວ ທັບ ທ່ານ ອາ ທຸ ຂາ ດ ເຈັ ຈໍ້ ໄຂ ວາ ນ ນີ້ ມັ ມທ່ບ ທ່ານ ພັ ຫອນ ເຈັ ຈໍ້ ໂທກ ຫອນ ຈັບ ນອບ ທ່ານ ມາ ຈາ ມ ອຸ່ນ ທາ. 27 ອຸ່ນ ທາ ຈັນ ຈາ ມ ວ່າ “ໂພດ ທ່ານ ຈັດ ຈັບ ນັບ ນັບ ຂັບ ນັບ ພາ ຈ. ເຈັ ນັບ ໃດ ນັບ ທັ ນ ມາ ຈາ ມ ນັບ ເຈັ?”

28 ຫາ ມອນ ວ່າ “ນຸມ ນັບ ນັບ ທັ ນ ເຝົ້າ ເຈັ ຫວາ ທັ ນ ຈໍ້ ຈໍ້ ຈໍ້ ຈໍ້ ໄຂ ວາ ນ ຫັ ມັ ຈໍ້ ນັບ ມາ ຂາ ດ ຂາ ນ ຫັ. ນັບ ນັບ ມອ້ ໃຫ້ ເຝົ້າ ທັ ນ ຈາ ມ ຂາ ດ ຂາ ນ ນີ້ ໄວ້ 29 ພ່ ຫາ ບ ຫັ ນີ້ ຫາ ຈັດ ເຈັ ດ ທັ ຈ ຂ໌6 ໃຫ້ ນຸມ ນັບ ນັບ ນັບ ນັບ ຈັດ ເຈັ ດ ທັ ຈ ຂ໌6 ໃຫ້. ນຸມ ນັບ ນັບ ເຈັ ດ ທັ ຈ ທັ ນ ເຝົ້າ ຈັດ ຈັດ ອອກ ມາ ໄວ້ ຈໍ້ ຈໍ້. ນຸມ ນັບ ນັບ ໃນ ມັ ບ ມັ ຈໍ້ ຈໍ້ ເຝົ້າ ເຈັ ຫວາ ຈັດ ຫອນ ພາ ຈ ບຸນ ໃຫ້ ເຝົ້າ.”

30 ອຸ່ນ ທາ ເຈັ ດ ເພີ່ ເຝົ້າ ໃຫຍ່ ຈໍ້ ຈໍ້ ທັ ນ ມັ ຈໍ້. 31 ທັ ນ ເຊ່ ມັ ທັ ບ ຂອບ ຈາ ຈ ນັບ ທັ ນ ພາ ບ ທັ ນ ຫັ. ຈັດ ມັ ຂວາ ມ ທັ ມພັ ນັບ ຈັດ ຂ໌6 ງາ ຫັ ອຸ່ນ ທາ ຈັດ ໄຂ ຈ ຈໍ້ ເຈັ ນ ມາ ນ ໃຫ້ ໄວ້ ຈໍ້.

32 ຫັ ບ ມັ ດ້ວ ນັບ ຫັ ຈໍ້ ອຸ່ນ ທາ ມາ ຈອກ ວ່າ “ຈັດ ນີ້ ນຸມ ນັບ ນັບ ນັບ ນັບ ພັ ນີ້ ມັ ຈໍ້!” 33 ອຸ່ນ ທາ ຈັນ ຈຸກ ຈໍ້ ໃຫ້ ຈັດ ນີ້ ນັບ ວ່າ ເລິ່ ງາ\* . ມັ ຈໍ້ ຈ້ານ ນັບ ນັບ ທັ ນ ມາ ນ ວ່າ ເຈັ ນ ເລິ່ ງາ\* ມາ ເທົ່າ ຈໍ້ ນີ້.

### ເອິ່ ນ ຫາ ມັ ຂອບ ຫັ

34 ມັ ເອິ່ ນ ຫາ ຈັດ ຈໍ້ ຈໍ້ ຈໍ້ ຈໍ້ ຫັ ຫາ ມັ ຂອບ ຫັ ເຈັ ນ ຫັ ທັ ນ: ຈໍ້ ຈໍ້ ເຈັ ນ ຈຸກ ຈໍ້ ເຈັ ຈໍ້ ງາ ເລິ່ ງາ ຈຸກ ຈໍ້ ເອິ່ ນ. 35 ຂອບ ເພີ່ ນີ້ ເຈັ ດ ໃຫ້ ອຸ່ນ ທາ ມທ່ບ ເຈັ ເຈັ ຫາ ໂພດ ໃນ ຫາ ຈ.

26:33 ເລິ່ ງາ: ຈໍ້ ນີ້ ມັ ວ່າ “ທັ ນ ພາ ບ”.

26:33 ເຈັ ນ ເລິ່ ງາ: ຈໍ້ ນີ້ ມັ ວ່າ “ນຸມ ຈັດ ທັ ນ ພາ ບ ຫັ”. [ເຈັ ບ ນອດ 21:31.]



20 ອ້າສ ຈາມວ່າ “ຸກ ຈົບທົ່ວ ວ່ອນ ໃດ ນີ້ ຈັດ ວຸ້ ເຂັ້ນ ເຈ້?”

ຈົກໂຮງ ມອບ ວ່າ “ສ້ອນ ເນົາ ເຈ້ໂຫວາ ເນົາ ນອມ ອ້າສ ຈ່ອນ ໃຫ້ ຸກ ຈັດ ວ່າສ.”

21 ອຸ່ນໂກນ ວອນ “ເນົາ ມາ ນີ້ ອຸ່. ອ້າສ ຈຸ່ ຸກ ຈຸ່ ມ່ນ ເອ້ນໂກວ ມັ້ ທັ ເຈ້.”

22 ຈົກໂຮງ ລັດ ເນົາ ນີ້ ອ້າສ ຸກ ຈຸ່ ເທ້ ວ່າ ວ່າ “ຂັ ຈົກ ທັ ມ່ນ ຂັ ຈົກ ນອມ ຈົກໂຮງ ທາກ ວ່າ  
ມ່ນ ທັ ມ່ນ ເອ້ນໂກວ.” 23 ຂອບ ມ່ນ ມັ ລັ ມ່ນ ເອ້ນໂກວ ອ້າສ ນີ້ ເຈ້ ທັ ມ່ນ ວ່າ  
ຈົກໂຮງ ຈຸ່ ຈອນ ພ່າສ ໃຫ້. 24 ນີ້ ຈາມ ເຈ້ ວ່າ “ຸກ ມ່ນ ເອ້ນໂກວ ມັ ສວາ?”  
“ມ່ນ ນີ້.”

25 “ເນົາ ນີ້ ມາ ຈົກ ອ້າສ ທັ ອຸ່. ທັ ມ່ນ ອ້າສ ຈຸ່ ຈອນ ພ່າສ ໃຫ້ ເນົາ.”

ຈົກໂຮງ ນີ້ ມາ ໃຫ້ ອ້າສ ທັ ທັ ນັ ຈເື້າ ໃຫ້ ທັ ມ່ນ. 26 ທັ ມ່ນ ອຸ່ນໂກນ ວອນ “ຸກ ເນົາ ມາ  
ນີ້ ຸກ ມັ ອ້າສ ອຸ່.”

27 ຈົກໂຮງ ນີ້ ລັດ ເນົາ ນີ້ ຸກ ມັ ອ້າສ. ມັ ຈັ ມັ ຸກ ມັ ອ້າສ ເນົາ ເອ້ນໂກວ ອຸ່ນໂກນ ຈັດ  
ຈອນ ພ່າສ ໃຫ້ ວ່າ

“ອ້າສ ຸກ ນີ້ ມ່ນ ຸກ ນັ ພາ  
ຂັ ຈັ ອ້າສ ໃຫ້ ມາ ທອມ ເທ້  
ເນົາ ເຈ້ໂຫວາ ຈັດ ຈອນ ພ່າສ ຸກ.

28 ຂັ ເນົາ ຈັ ພັ ຂັ ນີ້ ມ່ນ ມາ ມັ ພັ ໃຫ້ ຈັ ຈັດ  
ເຈ້ ຈັ ຸກ ທັ ໃຫ້ ຈັ ພັ  
ໃຫ້ ມາ ໃຫ້ ພັ ພັ ພັ ຈັດ  
ເື້າ ພັ ອັ ຈັ ມັ ທັ.

29 ພັ ມັ ທັ ພັ ພັ ພັ ພັ ຸກ  
ຈັ ພັ ພັ ພັ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ.  
ໃຫ້ ມັ ຈັ ຸກ ພັ ຸກ  
ເຈ້ ຈັ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ  
ໃຫ້ ພັ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ  
ໃຫ້ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ  
ຈັ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ  
ຈັ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ  
ຈັ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ  
ຈັ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ  
ຈັ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ  
ຈັ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ ຸກ



ຜູ້ ນັ້ນ ຈຶ່ງ ໄດ້ ໝ້າ ແພ່ ທ່ອນ ຂວາມ ພົ່ງ ວຸ້ນ.”

30 ມ້ອ້າງ ກອນ ພົ່ງ ໃຫ້ ຈົໂງວ ແຈ້ວ ຈົໂງວ ທີ່ 6 ຈຸ່ມ ອອກ ຈົວ ເອ້ນ ລາວ ຈົວ ທີ່ 6 ຈຸ່ມ ມາ ທອນ  
31 ຈຶ່ງ ໄດ້ ເຫຼ່ງ ມາ ເຈັດ ເພັ ແຊວ ນີ້ ເອ ມາ ໃຫ້ ອ້າງ ຈອນ ວ່າ “ອ້າງ ເພັ ຫຼ່ງ ແຊວ ຫຼາຍ ທັນ ມາ  
ທັນ ອູ້ ແຈ້ວ ກອນ ພົ່ງ ໃຫ້ ຍຸກ ນັ້ນ.”

32 ອ້າງ ຈາມ ວ່າ “ຍຸກ ແມ່ນ ໃດ?”

ເອ້ນ ລາວ ມອນ ວ່າ “ຍຸກ ແມ່ນ ເອ້ນ ລາວ ຍຸກ ໂກນ ອ້າງ.”

33 ຈຶ່ງ ນັ້ນ ອຸ່ນ ລາກ ໂກນ ໃນ ຂໍ້ ທ່າ ມ້ ເທັ 6 ຈາມ ວ່າ “ເລັ 6 ນັ້ນ ແມ່ນ ຜູ້ ໃດ ຈົວ ຂາວ ແຈ້ວ ຈຶ່ງ ຂໍ ຈົວ  
ມາ? ອ້າງ ຈຸ່ມ ທັນ ແຈ້ວ ນີ້ ທັ ຈຶ່ງ ໄດ້ ກອນ ພົ່ງ ວຸ້ນ ໃຫ້ ມັນ ເພັດ ແຈ້ວ.”

34 ເອ້ນ ລາວ ຈຶ່ງ ໄດ້ ບັນ ຂວາມ ນັ້ນ ໂລມ ໃນ ຫຼາຍ ຈັນ ແລກ ຈົວ ນັ້ນ ນີ້ ເວ້ ວ່າ “ນັ້ນ ອ້າງ ກອນ ພົ່ງ  
ໃຫ້ ຍຸກ ແອ້ ເຈ້.”

35 ອ້າງ ມອນ ວ່າ “ນີ້ ອຸ່ນ ຫຼາຍ ຍຸກ ເຈັດ ສາມາ ແຈ້ວ ພົ່ງ ຈຶ່ງ ເອ ວຸ້ນ ຍຸກ ຈົວ ຂໍ ແຈ້ວ ດັ.”

36 ເອ້ນ ລາວ ເວ້ ວ່າ “ນີ້ ແມ່ນ ເທ ຈຶ່ງ ຂອບ ຜູ້ ນີ້ ອຸ່ນ ຈຶ່ງ ໄດ້ ເຈັດ ສາ ໂລມ ແລ ເຈັດ ໃຫ້ ຍຸກ ໂລມ ແລກ ຈຶ່ງ  
ຈົໂງວ\* 10. ມັນ ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ເອ ຂວັນ ເຈັດ ອຸ່ນ ຈຶ່ງ ມັນ ຈຶ່ງ ເອ ວຸ້ນ ພົ່ງ ອ້າງ ຈຶ່ງ ໃຫ້ ຍຸກ ນັ້ນ ໃພ່.  
ເລັ 6 ນັ້ນ ອ້າງ ເຈ້ ມີ ແລວ ກອນ ພົ່ງ ໃຫ້ ຍຸກ ແຈ້ວ ອາ?”

37 ອຸ່ນ ລາກ ເວ້ ມອນ ຍຸກ ວ່າ “ອ້າງ ຈຶ່ງ ທີ່ 6 ມັນ ເຈັດ ໂກນ ຍຸກ ເທັ 6 ທ່າ ພັ ພັ ພັ ນີ້ ອຸ່ນ ໃຫ້ ເຈັດ ສາ ຈຶ່ງ  
ຈຶ່ງ 6. ກອນ ພົ່ງ ໃຫ້ ມັນ ມີ ເລ້ ມີ ເຫຼ້ ຫຼາຍ. ຈຶ່ງ ອ້າງ ເຈ້ ມີ ຂໍ 6 ຈຶ່ງ ກອນ ພົ່ງ ໃຫ້ ຍຸກ ແຈ້ວ ດັ.”

38 ເອ້ນ ລາວ ແດ່ ຂໍ ວ່າ “ອ້າງ ເພັ ອ້າງ ມີ ຂໍ 6 ກອນ ພົ່ງ ແອ້ ເຈ້? ກອນ ພົ່ງ ໃຫ້ ຍຸກ ແອ້ ອູ້.”  
ມັນ ນີ້ ແລກ ຈົວ ນັ້ນ.

39 ອຸ່ນ ລາກ ຈຶ່ງ ຈອນ ໃຫ້ ເອ້ນ ລາວ ທີ່  
“ຍຸກ ຈຶ່ງ ໄດ້ ຈຶ່ງ ທ່າ 6 ຂໍ ດັ ຈຶ່ງ ມີ ນີ້ ຈຶ່ງ ເລ້ ມາ ກາ ພາກ ທີ່  
ລາດ ຂໍ ນີ້ ເພັ ໂກນ ແອ້ ພັ ໂຈ 6 ໃຫ້.

40 ຍຸກ ເຈັດ ສາ ຈຶ່ງ ໄດ້ ຂໍ ດາວ  
ແທ່ ເລ້ ໃຈ້ ຈຶ່ງ 6 ນີ້ ອຸ່ນ ຍຸກ ໂຈ ຈາ ມາ.  
ເຈ້ ໃດ ຍຸກ ຈົວ ໂຈ 6 ທ່າ 6  
ຍຸກ ທາກ ຈຶ່ງ ໂຈດ ແອນ ຂວັນ ເຈັດ ນີ້ ອຸ່ນ ນີ້ ອອກ ຂໍ ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ.”

27:36 ຈົໂງວ: ຈຶ່ງ ແທ້ ວ່າ “ນີ້ ໂຂ້ ທັນ” ທີ່ ວ່າ “ເຈັດ ສາ ໂລມ ແລ”.



ຮັດ ພໍ່ ສວມ ອ້າງ ເອ້ມ ຈອກ ນັ້ນ ແຂ້ວ ມັນ ດີ້ ທົ່ວ ທາບ ຮູບ ທ່າ ແຂ້ວ ດັນ ຈົດ ດານ ອາຍາມ. <sup>8</sup> ເອ້ມ ລົວ ນີ້ ເລົ່າ ໃນ ວ່າ ອ້າງ ເວ້າ ໂຂມ ໃນ ໃຫ້ ເອາ ຊ້ ທັບ ສະ ການ ອາຍາມ. <sup>9</sup> ເລົ່າ ນັ້ນ ເອ້ມ ລົວ ນີ້ ຮູບ ທາ ຍູ ອັດ ດາ ມາ ເອ້ມ ເວ້ນ ຍຸກ ຊາງ ອັງ ຈາ ພາມ ນີ້ ເອາ ດາ ບ ມາ ພາ ຈາ ດ ແມ່ນ ຍຸກ ທັບ ຍູ ອັດ ດາ ມາ ເອ້ມ ເວ້ນ ນີ້ ອອ ບ ທັບ ອາ ຈ ເວ້ນ ໄຈ ດ ມາ ເວ້ນ ມີ ທັມ ຊ້ ນ ຈ ພໍ່.

### ຈົໂງຽ ແອນ ດຳ ຫັນ ນີ້ ຈື່ ພໍ່

<sup>10</sup> ຈົໂງຽ ຮັດ ທົ່ວ ທາບ ແມ່ ຈ້ານ ເວ້ນ ເລົ່າ ຈາ ມ ທາບ ຈ້ານ ຈາ ຈາ ນ ແຂ້ວ ດັນ ຈົດ ດານ ອາຍາມ. <sup>11</sup> ມາ ມອດ ຈ່ອນ ນ ທາ ເວ້ນ ໂທກ ນີ້ ຈື່ ແອນ ຈ່ອນ ນັ້ນ ເອາ ທຣ ພອນ ມ່ອນ ດ່ານ. <sup>12</sup> ມາ ແອນ ທັບ ດີ້ ດຳ ຫັນ ຮັດ ທ່າ ຈ ແມ່ ດັນ ເທົ່າ ມອດ ພໍ່. ມີ ພັບ ເທົ່າ ດາ ນີ້ ມີ ນີ້ ຈື່ ພໍ່ ນີ້ ນັ້ນ ສ ໂຍ ບ ສ ທ່ອ ຈ ນັ້ນ ຮັດ ນັ້ນ. <sup>13</sup> ດີ້ ຫັນ ນີ້ ເຈ້ ພວ ຈ ນ ຈື່ ທຣ ຮັດ ນັ້ນ ຈົດ ມາ ໄຂ້ ມັນ ວ່າ “ເອາ ແມ່ນ ນີ້ ເຈ້ ພວ ຈ ແມ່ນ ນີ້ ຈື່ ພໍ່ ນີ້ ແອນ ອັງ ຈາ ພາມ ອ້າງ ຈື່ ນີ້ ແທ່ ບ ນີ້ ແອນ ອັດ ດາ ທ. ເອາ ຈື່ ມອນ ຈາ ວ ດັນ ດອນ ທີ່ ນີ້ ແອນ ນີ້ ໃຫ້ ນີ້ ແທ່ ບ ເຊ່ ຂາ ຈ ນີ້. <sup>14</sup> ເຊ່ ຂາ ຈ ນີ້ ຈື່ ທຣ ຈາ ນ ມັດ ຈື່ ນ ທັບ ດັນ. ເອາ ຈື່ ພໍ່ ແພ່ ອອກ ຮູບ ຈື່ ຈື່ ດອ ບ ພໍ່. ເອາ ຈື່ ທອນ ພາ ຈ ຈື່ ນ ໃຫ້ ຈື່ ພໍ່ ສ ຈອນ ນີ້ ແທ່ ບ ເຊ່ ຂາ ຈ ນີ້. <sup>15</sup> ໃຫ້ ນີ້ ນີ້ ເອາ ຈື່ ທັມ ແດ ບ ນີ້ ຮູບ ທາ ບ ໃດ ເອາ ຈື່ ຮູບ ນີ້ ແຂ້ວ ເອາ ຈື່ ໃຫ້ ນີ້ ດັນ ມາ ຈື່ ແຂ້ວ ດັນ ຈົດ ນີ້. ເອາ ເວ້າ ມີ ເຊ່ ໃດ ວາ ບ ນີ້ ເທົ່າ ເອາ ຮັດ ເຈ້ ດ ທຸກ ຈື່ ນ ຮັດ ນີ້ ແອນ ຮັດ ທັບ ນີ້ ນັ້ນ.”

<sup>16</sup> ມາ ຈົໂງຽ ແອນ ຈື່ ມາ ເວ້າ ວ່າ “ນີ້ ເຈ້ ພວ ຈ ຈື່ ຈ່ອນ ນີ້ ແທ່ ທາ ທ ນັ້ນ ເວ້າ ຈື່ ນີ້.” <sup>17</sup> ມາ ຈ້ານ ທັບ ເວ້າ ວ່າ “ຈ່ອນ ນີ້ ເວ້ນ ຈ່ອນ ເລົ່າ ຈື່ ເວ້ນ ເອນ ນີ້ ຈື່ ພໍ່ ເວ້ນ ຈົດ ທຸ ຈ ນ ພໍ່ ດີ້ ວ່າ ຮັດ.”

<sup>18</sup> ມາ ທັມ ແມ່ ເຊ່ ເອາ ມ່ອນ ດ່ານ ພາ ນ ທຣ ນັ້ນ ທັບ ນີ້ ເວ້ນ ທັບ ພາ ຈ ຮັດ ໃຫ້ ນີ້ ແຂ້ວ ຈອກ ນີ້ ມາ ທອນ ໄຂ້ ມ່ອນ ດ່ານ ນັ້ນ. <sup>19</sup> ນີ້ ຈື່ ຈື່ ຈ່ອນ ນັ້ນ ວ່າ ເຈ້ ດອນ\* ມາ ທ່ອນ ຈ່ອນ ນັ້ນ ແທນ ຈື່ ຍຸ ນີ້.

<sup>20</sup> ແຂ້ວ ຈົໂງຽ ທັບ ຈາ ວ ທັບ ນີ້ ຈື່ ພໍ່ ວ່າ “ວ່າ ທາ ທ ນີ້ ຈື່ ພໍ່ ເວ້ນ ຈື່ ຈື່ ຈົດ ນັ້ນ ຈົດ ນັ້ນ ຈື່ ທົ່ວ ທາ ບ ນີ້ ໃຫ້ ມີ ເລົ່າ ທັມ ມີ ຂຶ້ນ ຂຶ້ນ ນີ້. <sup>21</sup> ດັນ ມາ ຈື່ ເອນ ທາ ອ້າງ ຮັດ ຈາ ບ ດີ ເລົ່າ ນັ້ນ ເອ້ມ ລົວ ນີ້ ຈື່ ພວ ຈ ນີ້ ຈື່ ເວ້ນ ນີ້ ຈື່ ພໍ່ ນີ້ ແອນ ນັ້ນ ນັ້ນ ນັ້ນ ນັ້ນ ນັ້ນ ຈື່ ພໍ່ ເອາ ນີ້ ຈື່ ພໍ່. ຂຶ້ນ ໃດ ນີ້ ຈື່ ພໍ່ ເອາ ໃຫ້ ນັ້ນ ນັ້ນ ຈື່ ເອາ 1 ພໍ່ 10 ດັນ ໃຫ້ ທ່ານ ນີ້.”

28:19 ເຈ້ ດອນ: ຈື່ ນີ້ ແທ່ ວ່າ “ເອນ ນີ້ ຈື່ ພໍ່”.



### ໂຮງໝໍ ຮອ ລາບ ເຮືອ ທັງ ລາບ ຈາກເລີນ ເລີນ ມີ

15 ຈາກເລີນ ຈາກໂຮງໝໍ ວ່າ “ທານ ຈຶ່ງເຈັດ ວັດ ຈ່ອງ ອ້າງ ຍູບ. ຈຶ່ງ ວ່າ ແມ່ນ ທານ ດັບ ຍູບ ແທ້ ທາກ ດີ ເລີນ ແອ່ ໃຫ້ ເຈັດ ວັດ ຈຶ່ງ ໃຫ້ ທານ ເວົ້າ ນີ້ ຈຶ່ງ ຮອ ດ່າ ແພບ ທີ່ ໃດ.”

16 ຈາກເລີນ ມີ ຍຸກ ທັງ ຂອບ ສ ຊຶ່ງ ພີ່ ຈຶ່ງ ເຮືອ ຊຶ່ງ ນ້ອຍ ຈຶ່ງ ຈາກເລີນ. 17 ລາບ ເຮືອ ເລີນ ຊຶ່ງ ຂາງ ມາ ເລີນ ດີ ຈາກເລີນ ທີ່ ໂມ ດັບ ທັງ ໝ້າ ມາ ຈຶ່ງ ເໝັດ. 18 ໂຮງໝໍ ມັກ ຈາກເລີນ ທາງ ມະ ນີ້ ເວົ້າ ວ່າ “ຊຶ່ງ ຂ ເຈັດ ວັດ ໃຫ້ ອ້າງ ຍູບ ທອດ ເລີດ ຈຶ່ງ ແຈ້ງ ຮອ ຈາກເລີນ ໃຫ້ ທານ ເລີນ ມີ.”

19 ຈາກເລີນ ເວົ້າ ວ່າ “ອ້າງ ຍູບ ໂຮມ ໃນ ຈຶ່ງ ຮອ ຈາກເລີນ ໃຫ້ ທານ ແວນ ດີ ຂ ໃຫ້ ຊຶ່ງ ອັນ ນ້ອຍ ຈຶ່ງ ໝັ້ນ ຍູບ ເລີນ.” 20 ໂຮງໝໍ ມັກ ຈາກເລີນ ທາງ ນີ້ ຈຶ່ງ ເຈັດ ວັດ ໃຫ້ ອ້າງ ຍູບ ເພ່ ເລີດ ຮອ ລາບ ຈາກເລີນ. ກິບ ເລີດ ຈຶ່ງ ຊຶ່ງ ແພ່ ເລີດ ທີ່ ມີ ໂຮງ.

21 ທັງ ມາ ໂຮງໝໍ ນີ້ ເວົ້າ ທັງ ຈາກເລີນ ວ່າ “ຍູບ ເໝັດ ທອດ ມີ ເລີດ ແພ່ ແຈ້ງ ຂ ຍູບ ຈຶ່ງ ໃຫ້ ພັບ ຍຸກ ເທັດ ຂອບ ເລີນ ດີ ເລີນ ມີ ກຸ່ມ.”

22 ເລີດ ນີ້ ຈາກເລີນ ນີ້ ເຈັດ ເພ່ ເລີດ ມັກ ພີ່ ນ້ອຍ ຈຶ່ງ ເລີດ ມາ ທີ່ ເທັດ ໂຮງ ມີ ເລີດ. 23 ດີ ນີ້ ຈາກເລີນ ທີ່ ຮອ ເຮືອ ໃຫ້ ໂຮງໝໍ ຈຶ່ງ ມະ ແມ່ນ ລາບ ຈາກເລີນ. ໂຮງໝໍ ຊຶ່ງ ດີ ໂຮມ ຈຶ່ງ ທັງ ລາບ ເຮືອ.

24 ຈາກເລີນ ຊຶ່ງ ຈາກ ຂາວ ໃຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ຂຶ້ນ ເລີນ ຈຶ່ງ ໃຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ເຮືອ.

25 ທັງ ມາ ໂຮງໝໍ ນີ້ ທັງ ວ່າ ແມ່ນ ເຮືອ. ຈິນ ເລີດ ທັງ ພີ່ ມາ ວ່າ “ອ້າງ ເໝັດ ເລີນ ຂ ນີ້ ເຈັດ ແນວ ນີ້ ໃຫ້ ຍຸກ ເຮືອ? ເຈັດ ວັດ ຈຶ່ງ ທີ່ ຊຶ່ງ ນ້ອຍ ແອ່ ດີ ຈາກເລີນ ຈຶ່ງ. ເລີນ ເລີດ ໃດ ອ້າງ ນີ້ ແຈ້ງ ຍຸກ ແນວ ນີ້?”

26 ຈາກເລີນ ມອບ ວ່າ “ທ່ອນ ທັດ ຈອບ ໝັ້ນ ເລີດ ນີ້ ຊຶ່ງ ເລີນ ພີ່ ຈຶ່ງ ຮອ ດ່າ ທ່ອນ ຊຶ່ງ ເລີນ ນ້ອຍ. 27 ໃຫ້ ວັດ ທີ່ ເທັດ ກິບ ເລີດ ມີ ນີ້ ແຈ້ງ ເລີດ ທ່ອນ ເລີດ ອ້າງ ນີ້ ຈຶ່ງ ຈາກເລີນ ໃຫ້ ໃໝ່. ທາກ ວ່າ ຍຸກ ຈຶ່ງ ເຈັດ ວັດ ໃຫ້ ອ້າງ ເລີດ ຈຶ່ງ ມີ.”

28 ໂຮງໝໍ ຊຶ່ງ ໂຮມ ໃນ. ວັດ ທີ່ ເທັດ ກິບ ເລີດ ມີ ທາງ ເລີດ ແຈ້ງ ຈາກເລີນ ນີ້ ຈຶ່ງ ຈາກເລີນ ໃຫ້ ເລີນ ມີ ໂຮງໝໍ. 29 ແຈ້ງ ຊຶ່ງ ຈາກ ຂາວ ໃຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ເລີນ ຈຶ່ງ ໃຈຶ່ງ ຈຶ່ງ ຈາກເລີນ. 30 ໂຮງໝໍ ຊຶ່ງ ໂຮມ ຈຶ່ງ ທັງ ລາບ ຈາກເລີນ ມະ ທັດ ຈາກເລີນ ແວນ ເລີດ ເຮືອ ນີ້ ນ້ອຍ ເຈັດ ວັດ ໃຫ້ ຈາກເລີນ ເລີດ ຈຶ່ງ ມີ.

### ຍຸກ ຈາໂຊຽ

31 ມ້ ເຝົ້າ ເຈ້ໂຫວາ ເຫັນ ຈາໂຊຽ ເວົ້າ ພັກ ເຈ້ໂຫວາ ນີ້ ໃຫ້ ເຈ້ໂຫວາ ມ້ ຍຸກ. ເພິ່ນ ຈາໂຊຽ ທີ່ ເວົ້າ ພັກ ໃຫ້ ມ້ ຍຸກ. 32 ເຈ້ໂຫວາ ມັດ ພາມ ມ້ ຍຸກ ນີ້ ອອກ ຍຸກ ຈາຮ ແຈ້ວ ຈັກ ຈຸ້ ຍຸເຈ້ນ\* . ເຈ້ໂຫວາ ນີ້ ວ່າ “ເຝົ້າ ເຈ້ໂຫວາ ແຈ ເຫັນ ສວາມ ໄລ້ ໄລ້ ແລ ອບ ລ້ອຍ. ເຈ້ ໂຈ້ ທີ່ ມ້ ຈຸ້ ພັກ ລ້ອຍ ດ້.”

33 ເຈ້ໂຫວາ ຈັດ ມັດ ພາມ ໃພ່ ອອກ ຈັດ ຍຸກ ຈາຮ ແຈ້ວ ເວົ້າ ວ່າ “ເຝົ້າ ເຈ້ໂຫວາ ຈັດ ໄລ້ ວ່າ ຈຸ້ ເວົ້າ ພັກ ນີ້ ໃຫ້ ມ້ ຍຸກ ທັມ ຈຸ້ ນຸ.” ເພິ່ນ ນີ້ ເຈ້ໂຫວາ ນີ້ ຈັດ ຈຸ້ ນິມ້ໂອນ\* .

34 ທີ່ ມ້ ເຈ້ໂຫວາ ຈັດ ມັດ ພາມ ຈັດ ຍຸກ ຈາຮ ທັມ ນີ້ ເວົ້າ ວ່າ “ເຈ້ ຈຸ້ ຈຸ້ ພັກ ນອນ ພຸ່ ທັມ ລ້ອຍ ດ້ ເພິ່ນ ວ່າ ລ້ອຍ ຈັດ ມ້ ຍຸກ ທັມ ນຸ ຂາມ ຈາຮ ແຈ້ວ.” ເພິ່ນ ນີ້ ເຈ້ໂຫວາ ນີ້ ຈັດ ຈຸ້ ເຈ້ວ\* .

35 ທັມ ມັດ ພາມ ມ້ ຍຸກ ຈັດ ຈັດ ຍຸກ ຈາຮ ໃພ່ ທີ່ ວ່າ “ເພິ່ນ ນີ້ ລ້ອຍ ຈຸ້ ຂອບ ທີ່ ເຝົ້າ ເຈ້ໂຫວາ.” ເພິ່ນ ນີ້ ເຈ້ໂຫວາ ນີ້ ຈັດ ຈຸ້ ໃຫ້ ຈຸ້ ດ້າ\* ແຕ່ ນີ້ ມ້ ມາ ແລ ເວົ້າ ຈັດ ມ້ ຍຸກ.

**30** 1 ຈາໂຊຽ ທີ່ ເຝົ້າ ເວົ້າ ມ້ ຍຸກ ທັມ ຈາໂຊຽ ຈັດ ເຫັບ ແທນ ພັ ທີ່ 6. ເພິ່ນ ນີ້ ແລ ນີ້ ເວົ້າ ໃຫ້ ຈາໂຊຽ ວ່າ “ຈຸ້ ໃຫ້ ລ້ອຍ ມ້ ຍຸກ ທີ່ ຈຸ້ ໃຫ້ ລ້ອຍ ຕາຮ.”

2 ຈາໂຊຽ ນີ້ ຈຸ້ ພັກ ນີ້ ເວົ້າ ໃຫ້ ແລ ວ່າ “ພັ ເວົ້າ ແມ່ນ ເຝົ້າ ຈຸ້ ພັກ ມັ ທີ່ ເຝົ້າ ຈຸ້ ພັກ ຈຸ້ ດ້ວ ນີ້ ມັ ແລ ໃຫ້ ລ້ອຍ ມ້ ຍຸກ ຈັດ.”

3 ຈາໂຊຽ ເວົ້າ ວ່າ “ເຈ້ ແອນ ທີ່ ລ້ອຍ ຈັດ ຂາວ ໃຈ້ ເພິ່ນ ເພິ່ນ ໃຫ້ ມ້ ຍຸກ ລ້ອຍ ນີ້ ຈຸ້ ຈັດ ເຈ້ ເອ້ມ ຍຸກ ມັ.”

4 ເພິ່ນ ນີ້ ຈາໂຊຽ ນີ້ ເອົາ ຈັດ ຂາວ ໃຈ້ ເພິ່ນ ໃຫ້ ເຈ້ ມັ ລ້ອຍ ຈຸ້. ແຈ້ວ ຈາໂຊຽ ຈັດ ຈັດ ຂາມ ຈຸ້ ທັມ ຈັດ ຂາວ 5 ທັມ ຈັດ ຂາວ ຈັດ ມັດ ພາມ ມ້ ຍຸກ ນີ້ ອອກ ຈັດ ຍຸກ ຈາຮ ໃຫ້ ຈາໂຊຽ. 6 ທີ່ ເຈ້ ເພິ່ນ ເພິ່ນ

29:32 ຍຸເຈ້ນ: ຈຸ້ ນີ້ ແຕ່ ວ່າ “ເຫັນ ສວາມ ໄລ້ ໄລ້” ທີ່ ວ່າ “ເຫັນ ຍຸກ ຈາຮ ຈຸ້ ນຸ”.

29:33 ນິມ້ໂອນ: ຈຸ້ ນີ້ ແຕ່ ວ່າ “ຈັດ ໄລ້”.

29:34 ເຈ້ວ: ຈຸ້ ນີ້ ແຕ່ ວ່າ “ນອນ ພຸ່”.

29:35 ຈຸ້ ດ້າ: ຈຸ້ ນີ້ ແຕ່ ວ່າ “ຂອບ ທີ່”



17 ເຝົ້າ ລູກ ພໍ່າ ທັງ ສາວ ມາ ເຈ້ຍ ດີ ພໍ່າ ຂໍ້ ນັ້ນ ແລະ ດີ ມົນ ທາມ ອອກ ຍຸກ ດາວ ຈຸ້ ຈຸ້ ທ້າ 18 ພໍ່າ ເວົ້າ ວ່າ  
“ເຝົ້າ ລູກ ພໍ່າ ອາ ໂທ ໃຫ້ ລ້ອຍ ພໍ່າ ວ່າ ດີ ອາ ຂາວ ໃຈ້ ໃຫ້ ດາ ເຈ້ຍ ມີ.” ແລະ ນັ້ນ ເຈ້ຍ ນີ້ ລູກ ຈຸ້  
ຍຸກ ວ່າ ອັດ ດາວາ\* .

19 ທີ່ ມາ ເຈ້ຍ ມົນ ທາມ ໃພ່. ມໍ ອອກ ຍຸກ ດາວ ຈຸ້ ຈຸ້ ໂທນ 20 ພໍ່າ ເວົ້າ ວ່າ “ເຝົ້າ ລູກ ດີ ອາ  
ຜອບ ດີ ດາມ ມໍ. ທີ່ ນີ້ ດີ ດາ ຈຸ້ ພັກ ມພບ ລ້ອຍ ດີ ພໍ່າ ມີ ຍຸກ ດາວ ໂທນ ສພັບ ກຸ່ ມ້ວ.” ແລະ  
ນັ້ນ ເຈ້ຍ ນີ້ ລູກ ຈຸ້ ວ່າ ເຂ້ວ ໄນ\* . 21 ທີ່ ມາ ດີ ອອກ ຍຸກ ທັງ ລູກ ຈຸ້ ວ່າ ດີ ນາ.

22 ມ້ວ ເຝົ້າ ລູກ ດີ ນີ້ ພອດ ມາ ບາວ ມີ ທັງ ສາວ ມາ ດີ ພໍ່າ ຂໍ້ ນັ້ນ ໃຫ້ ມີ ຍຸກ. 23 ບາວ ມີ ດີ  
ມົນ ທາມ ອອກ ຍຸກ ດາວ ນີ້ ເວົ້າ ວ່າ “ເຝົ້າ ລູກ ຂໍ້ ດີ ພໍ່າ ພໍ່າ ອາ ອອກ ຂໍ້ ໃຫ້ ລ້ອຍ ມ້ວ.  
24 ຂໍ້ ເຝົ້າ ເຈ້ຍ ພວກ ໃຫ້ ລ້ອຍ ມີ ຍຸກ ດາວ ນີ້ ໃພ່.” ບາວ ມີ ນີ້ ລູກ ຈຸ້ ຍຸກ ດາວ ວ່າ ໄຈ້ ໄນ\* .

### ສາວ ມາ ມັ້ນ ຈາ ໂຈ ທັງ ບາວ

25 ມໍ ມາ ບາວ ມີ ອອກ ໄຈ້ ໄນ ມ້ວ ທັງ ມາ ຈາ ໂຈ ດີ ອີ ໂທ ທັງ ພໍ່າ ມາ ວ່າ “ອ້າ ພັງ ຍຸກ ຂໍ້  
ດີ ດີ ຂໍ້ ຈາ ທາ ມາ ທັງ. 26 ຍຸກ ດີ ເຈ້ຍ ວັກ ພັບ ອ້າ ນີ້ ດີ ຍຸກ ມີ. ໂຈ້ ຂໍ້ ອາ ຈຸ້ ພັງ ຍຸກ ມີ  
ດີ ທ່ອຍ. ຍຸກ ດີ ເຈ້ຍ ວັກ ແລະ ໃນ ອ້າ ດີ ທັງ ດີ ມ້ວ.”

27 ບາວ ມີ ພອຍ ວ່າ “ຍຸກ ພັງ ໃຫ້ ເຈ້ຍ ວັກ ຈຸ້ ພັງ ທ່ອຍ. ອ້າ ຂໍ້ ມີ ທັງ ເຝົ້າ ເຈ້ຍ ພວກ ອາ ບຸນ ທັງ ມີ  
ໃຫ້ ອ້າ ຈ້ອນ ຍຸກ ຈຸ້. 28 ຈຸ້ ພັງ ຍຸກ ມ່ອ ດີ ດີ ດາ ມພບ ທີ່ ໃນ ທັງ ເວົ້າ ອ້າ ດີ ໄນ ໃນ ໃຫ້.”

29 ຈາ ໂຈ ນີ້ ພອຍ ວ່າ “ອ້າ ທັງ ພັງ ຍຸກ ນີ້ ອອກ ຈັກ ໃຫ້ ແລະ ໃນ ພັບ ຂໍ້ ນີ້ ພໍ່າ ມໍ ອອກ ທາວ.  
30 ມໍ ເຈ້ຍ ຍຸກ ມາ ມໍ ມຽນ ພັບ ຂໍ້ ນີ້ ມີ ທາວ ທາ ໃນ. ເຝົ້າ ເຈ້ຍ ພວກ ອາ ບຸນ ໃຫ້ ຈ້ອນ ຍຸກ ພັບ ຂໍ້  
ນີ້ ພໍ່າ ມໍ ອອກ ທາວ. ໂຈ້ ດີ ພອດ ເຈ້ຍ ຍຸກ ຈຸ້ ທາວ ມີ ຂໍ້ ເຈ້ຍ ຜອບ ຍຸກ.”

31 ບາວ ມີ ດາມ ວ່າ “ນີ້ ຈຸ້ ໃຫ້ ອ້າ ອາ ຂໍ້ ໃຫ້ ຍຸກ?”  
ຈາ ໂຈ ເວົ້າ ວ່າ “ເຈ້ຍ ອາ ດາ ຂໍ້ ທາ ໃນ. ວ່າ ອ້າ ໄນ ໃນ ທັງ ຍຸກ ຈຸ້ ຈຸ້ ຂໍ້ ຂໍ້ ໃຫ້ ອ້າ ໃພ່.  
32 ໂຈ້ ຍຸກ ຈຸ້ ຂໍ້ ຂໍ້ ພັບ ມ້ວ ຈຸ້ ທັງ ພັບ. ຈຸ້ ໂທ ໃນ ຈາ ໂທ ໃນ ຈາ ຈຸ້ ນີ້ ໃນ ໂທ ໃນ ດີ ມ້ວ

30:18 ອັດ ດາວາ: ຈຸ້ ນີ້ ມັ້ນ ວ່າ “ອາ ໂທ ໃຫ້”.

30:20 ເຂ້ວ ໄນ: ຈຸ້ ນີ້ ມັ້ນ ວ່າ “ຜອບ ດີ ມາ ໃຫ້”.

30:24 ໄຈ້ ໄນ: ຈຸ້ ນີ້ ມັ້ນ ວ່າ “ໃຫ້ ມີ ທັງ”..





























4 ອາດາ ທັງ ເອ້ຣົວ ມີ ຍຸກ ດາວ ຈູ່ ເອ້ຣົວພັດ. ວາເລີ້ມາດ ຈັດ ຍຸກ ດາວ ຈູ່ ເອ້ຣົວ. 5 ໂອໂພງິງວາມາ ມີ ຍຸກ ຂາມ ດາວ ຈູ່ ເອ້ຣົວ, ຈົງວາມ ໂຄງາ. ພັບ ຍຸກ ດາວ ເອ້ຣົວ ຈູ່ ສອກ ພັບ ແຜ່ນ ດັນ ມາ ການາອານ.

6 ແຈ້ວ ເອ້ຣົວ ພາ ມີ ຍຸກ ທັບ ຍຸກ ດາວ ທັງ ທ້ອນ ເອາ ຈູ່ ຂັບ ລອບ ເຈັດ ເຈັດ ຈັດ ພັບ ແຜ່ນ ດັນ ມາ ການາອານ ພ້ອມ ຈູ່ ຈົວ ສາເພນ ມ່າບ ພັບ ຂັດ ພັບ ທັງ ຈົວ ຈົວ ທ່າ ແຜ່ນ ດັນ ມາ ອັນ ຈູ່ ທັງ ຂັບ ລອບ ດາວ ຈູ່ ຈົວ. 7 ຂອບ ຂັບ ພັບ ຂາ ມີ ຂັດ ເອ້ ທາວ ດັນ ຈ້ອນ ພັບ ຈົວ ພັບ ຂັດ ຂາ ພັບ ຈົວ ຈັດ ຈົວ ພັບ ທັບ. 8 ເລັບ ພັບ ເອ້ຣົວ ຈູ່ ພັບ ມາດ ເອ້ ໂຄມ ພັບ ທັງ ຈົວ ຈົວ ທ່າ ຈັດ ໂບ ຂັບ ລອບ.

9 ໂພດ ພັບ ມ່າມ ເອ້ ຂາວ ເອ້ຣົວ ເຈັດ ເຈັວ ຈູ່ ສອກ ເອ້ ໂຄມ ຈູ່ ຈັດ ໂບ ຂັບ ລອບ ມີ ເລັບ ພັບ:

10 ເອ້ຣົວ ມີ ຍຸກ ດາວ ຈູ່ ເອ້ຣົວພັດ ອອກ ພັບ ມີ ຈູ່ ອາດາ ຍຸກ ດາວ ຈູ່ ຈົວ ຈູ່ ເອ້ຣົວ ອອກ ພັບ ມີ ຈູ່ ວາເລີ້ມາດ.

11 ເອ້ຣົວພັດ ມີ ຍຸກ ທ່າ ດາວ ຈູ່: ເທ້ມານ ໂອມັກ ເຂັ້ມ ຊາມາມ ທັບ. 12 ເອ້ຣົວພັດ ມີ ມີ ພ້ອມ ຈູ່ ທັບ ມີ ຍຸກ ດາວ ຈູ່ ອາມາເທັກ. ທັບ ທ່າ ເພັດ ມ່າມ ທາງ ຈົວ ອາດາ ມີ ເອ້ຣົວ.

13 ເອ້ຣົວ ມີ ຍຸກ ຈູ່ ດາວ ຈູ່: ມາທາດ ເຂັ້ມ ລາມາ ມີ ດາ. ໂພດ ພັບ ເຈັດ ທາງ ຈົວ ວາເລີ້ມາດ ມີ ເອ້ຣົວ.

14 ມີ ເອ້ຣົວ ຈູ່ ຈູ່ ໂອໂພງິງວາມາ ມ່າມ ຍຸກ ທັບ ທ່າ ອາດາ ທາງ ທ່າ ຂັບ ໂອນ ພັບ ມີ ຍຸກ ຂາມ ດາວ ພັບ ເອ້ຣົວ ຈູ່: ເອ້ຣົວ ຈົງວາມ ໂຄງາ.

15-16 ຍຸກ ທາງ ເອ້ຣົວ ເຈັດ ພັບ ຈູ່ ໂຄງາ ເອ້ ຂາວ ເລັບ ພັບ:

ເອ້ຣົວພັດ ມ່າມ ຍຸກ ດາວ ໂຄງາ ເອ້ຣົວ ມີ ຍຸກ ເລັດ ດາວ ຈູ່ ສອກ ພັບ ແຜ່ນ ດັນ ມາ ເອ້ ໂຄມ ຈັດ ເຈັດ ໂຄງາ ເອ້ ຂາວ ເລັບ ພັບ: ເທ້ມານ ໂອມັກ ເຂັ້ມ ທັບ ໂຄງາ ຊາມາມ ອາມາເທັກ. ທັບ ທ່າ ເຈັດ ທາງ ຈົວ ອາດາ ເພັດ.

17 ເອ້ຣົວ ມ່າມ ຍຸກ ດາວ ທ່າ ເອ້ຣົວ ມີ ຍຸກ ດາວ ອອກ ພັບ ແຜ່ນ ດັນ ມາ ເອ້ ໂຄມ ຈັດ ເຈັດ ໂຄງາ ເອ້ ຂາວ ເລັບ ພັບ: ມາທາດ ເຂັ້ມ ລາມາ ມີ ດາ. ທັບ ທ່າ ເຈັດ ທາງ ຈົວ ວາເລີ້ມາດ ມີ ເອ້ຣົວ.

18 ໂອໂພງິງວາມາ ເຈັດ ມີ ເອ້ຣົວ ມ່າມ ຍຸກ ທັບ ທ່າ ອາດາ ມີ ຍຸກ ເຈັດ ໂຄງາ ເອ້ ຂາວ ໂພດ: ເອ້ຣົວ ຈົງວາມ ໂຄງາ.

19 ຈູ່ ເຈັດ ໂຄງາ ເອ້ ຂາວ ທັບ ທ່າ ເພັດ ພັບ ຈູ່ ສອກ ພັບ ໂພດ ຍຸກ ທາງ ເອ້ຣົວ ຈູ່ ພັບ ມາດ ເອ້ ໂຄມ.





10 ໂທ ຍາບ ດຸ່ມ ນີ້ ຊໍ ອ້າງ ຫົວ ພັບ ພັ ຈາຍ ພັບ ຊໍ ເຈິນ ອ້າງ ຈິນ ດ່າ ມຸ່ມ ວ່າ “ຸກ ຈຳບ ດຸ່ມ ແນວ ນີ້ ດຸ່ມ ເຈິ. ເວ້າ ເລບ ນີ້ ດຸ່ມ ຊໍ ເຈິນ ວ່າ ເທັບ ທ່າ ອ້າງ ອ້ອມ ພັ ຈາຍ ນ້ອບ ນຸ່ບ ຈຸ່ ມາ ເທ້າ ເລ້າ ເຈິ ໂຍບ ທໍ່ ທໍ້າ ຸກ ດຸ່ມ ອາ.”

11 ພັບ ພັ ຈາຍ ເຈິ ເທັບ ຈຸ່ ມຸ່ມ ທາກ ວ່າ ອ້າງ ເຂາ ນີ້ ຍາບ ດຸ່ມ ນີ້ ເຈິ.

### ໂຈໂລໂລ ຈຸກ ເລ້າງ ເຈິ ທ່າ ແດ່ນ ດິນ ເລບ ເອັ້ນ

12 ພັບ ພັ ຈາຍ ໂຈໂລໂລ ເອ ພັບ ຂັດ ອ້າງ ເຂາ ເຈິ ຈຸ່ ທ່າ ເລບ ດຸ່ມ ຈຸ່ ມາ. 13 ມໍ ມໍ ນ ທ່ານ ອຸ່ນ ເອັ້ນ ຈອກ ໂຈໂລໂລ ວ່າ “ຸກ ເພັງ ມາ ທໍ້ ອ້າງ ຈຸ່ ຈອກ ພັບ ຈາຍ ເຈິ ຈຸ່ ຂັດ ຈຸ່ ທ່າ ເລບ ດຸ່ມ ຈຸ່ ມາ ແຈ້ວ ຈວາ. ໃຫ້ ຸກ ເຈິ ທາ ເຂາ ເນ້.”

ໂຈໂລໂລ ມອບ ວ່າ “ເອ ຸກ ຈຸ່ ເຈິ ດຸ່ມ.”

14 ເລບ ນີ້ ອ້າງ ນຸ່ບ ຂໍ ວ່າ “ຸກ ເຈິ ເຈິ ເຂາ ທິນ ຈຸ່ ເລບ ເຈິ ທິນ ແດ່ນ ຂັດ ເຈິ ແນວ ເຈິ ນຸ່ບ ມາ ໂທ ຊໍ ອ້າງ ພັບ ເນ້.”

ໂຈໂລໂລ ນຸ່ບ ອອກ ທາບ ເຈິ ແມ່ ທ່າບ ພຸ ເທັງ ໂຍນ ເຈິ ຈອກ ເລບ ດຸ່ມ ຈຸ່ ມາ. 15 ເຈິ ມຸ່ມ ທ່າບ ເຈິ ມາ ຈຸ່ ທໍ້ ທາບ ເທັບ ນຸ່ບ ມໍ ຊໍ ນ ມາ ພັ ເຈິ ຈຸ່ ເລບ ໂຈໂລໂລ ວ່າ “ທານ ມາ ຂ່າວ ທາ ເຈິ?”

16 ໂຈໂລໂລ ມອບ ວ່າ “ທານ ຂ່າວ ທາ ພັບ ພັ ຈາຍ ທານ. ເຂາ ຈຸ່ ແດ່ນ ຂັດ ຈຸ່ ທ່າ ເຈິ ອ້າງ ຍາບ ທໍ່ ແອ່ ອາ. ຂໍ ຈອກ ທານ ແອ່.”

17 ຊໍ ນີ້ ມອບ ວ່າ “ພັບ ພັ ຈາຍ ທານ ຈຸ່ ຂັດ ຈຸ່ ທໍ້ ດິ ທາກ ວ່າ ເຂາ ເຈິ ຈຸ່ ອຸ່ນ ອຸ່ນ ແຈ້ວ. ເຈິ ດິນ ເຂາ ອີ້ ໂທ ທຸ່ ຈຸ່ ເຈິ ທ່າ ດິບ ໂດຍານ ວ່າ ດຸ່ມ.”

ເລບ ນີ້ ໂຈໂລໂລ ເຈິ ຂ່າວ ພັບ ພັ ຈາຍ ດິ ເທັນ ເຂາ ທ່າ ໂດຍານ. 18 ເຈິ ເທັ ຈອກ ພັບ ພັ ຈາຍ ດິ ເທັນ ດິ ເລບ ທຸ່ ດຸ່ມ ມຸ່ມ. 19 ເຂາ ອີ້ ເນ້ ທຸ່ ວ່າ “ເຈິ ອຸ່ ຈຳ ຈຸ່ ດຸ່ມ ນີ້ ມາ ແຈ້ວ. 20 ເຈິ ແນວ ເຈິ ເທ ດຸ່ ມຸ່ມ ຂໍ ອາ ຈຸ່ ໂຍບ ເຈິ ນຸ່ມ ຈຸ່ ດຸ່ມ ນີ້ ແຈ້ວ ເວ້າ ວ່າ ໂທ ຂັດ ທ່າ ທິນ. ນຸ່ບ ຈຸ່ ເຈິ ຈຸ່ ຍາບ ດຸ່ມ ມຸ່ມ ຈຸ່ ເຈິ ແນວ ເຈິ.”

21 ພັ ຈາຍ ໂທກ ເຂາ ຈຸ່ ຈຸ່ ເຈິ ດິນ ເຂາ ໂທ ທຸ່ ເລບ ນີ້ ນຸ່ບ ທ່ານ ເຂາ “ເທ ເຈິ ເຈິ ດຸ່ມ ມຸ່ມ ເນ້. 22 ທາ ເຈິ ເຈິ ໃຫ້ ເຈິ ເຈິ ຈອກ. ຊໍ ເອ ເຈິ ຈຸ່ ໂຍບ ນຸ່ມ ຈຸ່ ທໍ້ ທິບ ເທັບ ແທັບ ແຈ້ວ ນີ້ ທາ ດຸ່ມ ມຸ່ມ.”





### ຊໍດາ ຫັ່ງ ແລະ ມາລາ

**38** <sup>1</sup> ກິລ ຈ້າມ ນັ້ນ ຊໍດາ ໃຊ້ ຈຸ່ງ ທຸກ ທ່າວ ຂໍ ພັບ ອ້າງ ນ້ອຍ ມາ ໃຊ້ ຈຸ່ງ ທັ້ນ ຊື່ ນຸ ຈື່ ພັຍາ ສຸ ອາດຸຍ໌.

<sup>2</sup> ຈື່ ທັ້ນ ຊໍດາ ພີ່ ຍຸກ ທຸ່ບ ທ່າມ ນຸ້ອາ ສຸ ກາມາອາມ ຈັມ ໃດ້ ແລະ ເຈັມ ມີ. ດາ ມີ ຂາ ທັ້ນ ຈື່ ທັ້ນ ນຸ <sup>3</sup> ໃດ້ ຍຸກ ຈາງ ຈຸ່ງ ຈື່ ວ່າ ເອ້ຍາກ. <sup>4</sup> ທັ້ ມາ ຂາ ຈື່ ໃດ້ ຍຸກ ຈາງ ໃພ່ ຈຸ່ງ ຈື່ ວ່າ ໂອມາມ.

<sup>5</sup> ທຸ່ບ ມາ ຈື່ ໃດ້ ຍຸກ ຈາງ ຈຸ່ງ ຈື່ ວ່າ ເລັຍາ. ມ່ ອອກ ເລັຍາ ດາ ມີ ຊໍດາ ທຸ່ບ ຈື່ ທັ້ນ ຈ້າມ ທັ້ນ ຂຸ່ງ.

<sup>6</sup> ມ່ ເອ້ຍາກ ໃຫຼ່ ມັ້ວ ຊໍດາ ທ່ອ ມີ ໃຫ້ ເອ້ຍາກ ຈື່ ເຈັມ ຍຸກ ຈາງ ໂທກ. ແລະ ຈື່ ມາລາ. <sup>7</sup> ທາກ ວ່າ ເອ້ຍາກ ຍຸກ ໂທກ ນັ້ນ ເຈັດ ອາກ ເລັຍ ເລັ້ ເຈັໄຫວວ ເນ່ ໂຂມ ໃນ. ເລັບ ນັ້ນ ທ່າມ ເລັ້ ນັ້ນ ເຈັດ ໃຫ້ ມາລາ.

<sup>8</sup> ຊໍດາ ນັ້ນ ເວ້ ຫັ່ງ ຍຸກ ຈາງ ຈື່ ໂອມາມ ວ່າ “ໃຫ້ ຍຸກ ເອ ພີ່ ໃພ່ ເຈັມ ມີ ະ ພ່ອ ໃຫ້ ມີ ຍຸກ ຂໍ ເຈັ ຂາງ ໃຫ້ ອາງ.” <sup>9</sup> ທາກ ໂອມາມ ທຸ່ ວ່າ ຍຸກ ນັ້ນ ຈື່ ຈື່ ເນ່ ເຈັມ ຍຸກ ເລັ້. ມາ ນອນ ທັ້ນ ພີ່ ໃພ່ ເນ່ ໃດ ທຸ່ ເຈັດ ໃຫ້ ນັ້ ໂທກ ອອກ ຂໍ ເນ່ ໃຫ້ ມີ ຍຸກ ຂໍ ເຈັ ຂາງ ອາງ. <sup>10</sup> ມາ ເຈັດ ວັກ ທັ້ງ ມ່ ນັ້ນ ເລັ້ ເຈັໄຫວວ ເນ່ ໂຂມ ໃນ ທ່າມ ເລັ້ ຈື່ ເຈັດ ໃຫ້ ມາລາ ຂໍ ມາລາ ນຸ.

<sup>11</sup> ມັ້ວ ຊໍດາ ນັ້ນ ຈອກ ມາລາ ຈື່ ເຈັມ ຍຸກ ໃພ່ ວ່າ “ດັ່ນ ມາ ພອນ ອ້າງ ຍຸກ ທ່ອນ ເນ່ ຈື່ ພັ້ງ ຈື່ ໃຫ້ ເລັ້ຍາ ໃຫຼ່ ນັ້ນ ທ່ອນ.” ຊໍດາ ຈ້າມ ເລັ້ຍາ ຈື່ ມາລາ ຂໍ ເລັບ ຂອບ ພີ່ ຈາງ ໃພ່ ນັ້ນ ເວ້ ມ່ ນັ້ນ. ມັ້ວ ມາລາ ຈື່ ດັ່ນ ມາ ຈື່ ພອນ ອ້າງ.

<sup>12</sup> ທຸ່ບ ມາ ໃດ້ ທັ້ ຈື່ ມີ ຊໍດາ ມ່ ມ່ ຍຸກ ທຸ່ບ ທ່າມ ນຸ້ອາ ຈື່ ມາລາ ຂໍ ໃພ່. ມ່ ໂຈດ ຈ້າວ ມັ້ວ ຊໍດາ ມາ ທ່າ ຈ້າມ ທັ້ນ ທ່ອນ ພັ້ ນ້ອຍ ຂໍ ຈື່ ມາ. ເອ ກາ ຈື່ ໃດ້ ຈື່ ພັບ ສຸ ທັດ ເລັບ ຈື່ ນ້ອຍ ຊໍດາ.

<sup>13</sup> ມ່ ມາລາ ໃດ້ ບັ້ນ ເລັ້ວ ວ່າ ຊໍດາ ຈື່ ເຈັມ ພີ່ ຈື່ ມາ ທ່າ ຈ້າມ ທັ້ນ ເຈັບ ສຸ ທັດ ເລັບ ຈື່ <sup>14</sup> ແລະ ນັ້ນ ມັ້ ຂໍ ຈ້າວ ຂໍ ເອ ດ້າ ໂຈກ ທາ ໃຊ້ ທັ້ນ ໃຊ້ ນັ້ນ ຈື່ ຈຸ່ງ ທຸ ທັ້ ເລັ້ ຈ້າມ ເອ້ນາອັມ ທາ ມາ ທ່າ ຈ້າມ ທັ້ນ. ແລະ ເຈັດ ເລັບ ນັ້ນ ຈອນ ໃດ້ ທຸ່ ວ່າ ເລັ້ຍາ ຈື່ ໃຫຼ່ ມັ້ວ ທາກ ວ່າ ພີ່ ຈື່ ທຸ່ບ ເນ່ ໃຫ້ ມາ ເອ ແລະ ເຈັມ ມີ.

<sup>15</sup> ມ່ ຊໍດາ ທັ້ນ ທຸ່ບ ເອ ດ້າ ໂຈກ ທາ ໃຊ້ ທັ້ນ ໃຊ້ ທັ້ ທັ້ ວ່າ ທຸ່ບ ເລັ້ ມີ <sup>16</sup> ເນ່ ທຸ່ ວ່າ ມ່ ມ່ ຍຸກ ໃພ່ ເລັ້ ຈັ້ນ ເລັ້ ໃຊ້ ເລັ້ ນັ້ນ ທັ້ ທາ ນັ້ນ ຈາມ ນອນ ທັ້ນ ມາ. ມາລາ ຈາມ ທອນ “ວ່າ ນອນ ທັ້ນ ນ້ອຍ ຈື່ ເອ ຂໍ ໃຫ້?”

17 ສຸດາ ມອບ ວ່າ “ ຈື່ ເອາ ໂຕ ມັງ ລ້ອສ ມາ ໃຫ້.”

ຕາມາ ນີ້ ເວົ້າ ວ່າ “ ຈື່ ເອາ ຂັບ ມາ ໃຫ້ ລ້ອສ ຈັວ ກ່ອນ ເທົ່າ ເຝົ້າ ເອາ ໂຕ ມັງ ມາ ໃຫ້?”

18 ສຸດາ ຈາມ ວ່າ “ ມ່ອ ໃຫ້ ລ້ອສ ເອາ ຂັບ ມາ ໃຫ້ ເຝົ້າ ຈັວ ເຮັ?”

ຕາມາ ມອບ ວ່າ “ ເອາ ຫຼ້າສ ເຈົ້າ ມີ ຂາງ ທ້ອສ ມທ່ຽມ ມີ ເທົ່າ ເຝົ້າ ນີ້ ນັ້ນ ມາ ໃຫ້ ລ້ອສ ຈັວ ກ່ອນ.”

ສຸດາ ຈື່ ໃຫ້ ມຸ່ນ ຈັນ ຈັວ ນອນ ຫຼັບ ກຸ່ນ. ຕໍ່ ມາ ນາບ ນີ້ ມັດ ຫາມ ມີ ຍຸກ. 19 ມ່າ ຕາມາ ຕັ້ນ ອອກ ຈັວ ເອາ ຈ້າ ໂຈທ ຫຼື ຈັວ ຫຼ້າ ອອກ ຂໍ ນຸ້ ຂໍ ຈ້າວ ເລບ ເກົ່າ.

20 ສຸດາ ນີ້ ວາມ ໃຫ້ ທ່າ ສຸດາ ຈື່ ມ່າ ນາບ ພໍ ນັ້ນ ຂໍ ຈື່ ເອາ ໂຕ ມັງ ລ້ອສ ຈັວ ຈື່ ເອາ ເຈົ້າ ເຝົ້າ ຫຼັບ ຈື່ ທຸ່ມ ນັ້ນ ຈັນ ມາ ໃຫ້ ຫາກ ວ່າ ທ່າ ຈັວ ຂ້າວ ຫາ ທຸ່ມ ນັ້ນ ເຈົ້າ ເທົ່ນ. 21 ທ່າ ນີ້ ຈາມ ພັບ ສຸດາ ຈື່ ຈາມ ນັ້ນ “ ຈື່ ທຸ່ມ ນາສ ມີ ຈື່ ທ່າ ຫາ ຈາມ ເອົາ ອົມ ຈັວ ມຸ່ນ ຈື່ ທ່າ ໃດ ເຮັ?”

ເອາ ມອບ ວ່າ “ ຈາມ ນີ້ ເຈົ້າ ມີ ທຸ່ມ ນາສ ມີ ທ່າ ໃດ.”

22 ທ່າ ຈັນ ມ່າ ນາບ ສຸດາ ວ່າ “ ລ້ອສ ຈັວ ຂ້າວ ຫາ ທຸ່ມ ນັ້ນ ເຈົ້າ ເທົ່ນ. ຈາມ ສຸດາ ຈື່ ຈາມ ນັ້ນ ເອາ ວ່າ ເຈົ້າ ມີ ທຸ່ມ ນາສ ມີ ຂັກ ສຸ.”

23 ມ່າ ສຸດາ ເວົ້າ ວ່າ “ ລ້ອສ ຈັວ ວາມ ເຝົ້າ ເອາ ໂຕ ມັງ ມ່າ ຂ້າວ ຫາ ຈື່ ທຸ່ມ ນັ້ນ ຈື່ ເຈົ້າ ພີ່. ເລບ ນັ້ນ ໃຫ້ ມຸ່ນ ເອາ ພັບ ເຈົ້າ ຈັວ ໃຫ້ ມຸ່ນ ຈັວ ນັ້ນ ຂໍ ເຈົ້າ. ນີ້ ຈື່ ເຈົ້າ ມີ ໃດ ຫຼື ນາມ ເອາ ຈັວ.”

24 ຕໍ່ ມາ ຈ້າວ ຂາມ ເວນ ມີ ສຸດາ ເວົ້າ ຈື່ ສຸດາ ວ່າ “ ນາບ ຕາມາ ຍຸກ ໃຫ້ ເຝົ້າ ເຈົ້າ ທຸ່ມ ນາສ ມີ ຈັວ ນີ້ ມຸ່ນ ມານ ຫາ ບ ມ່າວ.”

ສຸດາ ເວົ້າ ວ່າ “ ເຈົ້າ ເລບ ນັ້ນ ເອາ ມຸ່ນ ມາ ໃຫ້ ຈັວ ເອາ ຈັວ.”

25 ກຸ່ມ ເຈົ້າ ເອາ ນາບ ອອກ ນອກ ຈັວ ນາບ ນີ້ ເອາ ໃຫ້ ສຸດາ ຈື່ ຈັວ ພີ່ ວ່າ “ ຫຼ້າສ ເຈົ້າ ທັງ ຂາງ ທ້ອສ ມທ່ຽມ ມີ ເທົ່າ ນີ້ ຂໍ ອ້າສ ເຈົ້າ ມ່າ ນາບ ນອບ ໃດ. ຈັວ ມານ ມີ ຍຸກ ຫຼັບ ຈື່ ນີ້ ດີ.”

26 ສຸດາ ທັງ ນັ້ນ ມ່າ ນາບ ເຝົ້າ ຈັນ ເວົ້າ ວ່າ “ ມຸ່ນ ມວນ ທັ ທັ ດ ຈອບ ເລ ລ້ອສ ໃໝ່. ມີ ກ່ອນ ລ້ອສ ຈື່ ໃຫ້ ມຸ່ນ ເອາ ເຝົ້າ ເຈົ້າ ຈັວ.” ມ່າ ນັ້ນ ມາ ສຸດາ ຈື່ ເຈົ້າ ຈັວ ນອນ ຫຼັບ ນາບ.

27 ເຈົ້າ ຕາມາ ຈັວ ເຈົ້າ ເວນ ມ່າ ຍຸກ ກຸ່ມ ທ້ອບ ເຈົ້າ ຍຸກ ນາມ ດວງ. 28 ກຸ່ມ ຂອບ ສຸດາ ມີ ຈື່ ນັ້ນ ມີ ອອກ ມາ ກ່ອນ ນາບ ຈັວ ຈັວ ມ່າ ເອາ ຍຸກ ອອກ ຈັວ ເອາ ຈັວ ມວນ ຈັວ ຫຼື ຫຼ້າ ເວົ້າ ວ່າ “ ຈື່ ນີ້ ອອກ ກ່ອນ.” 29 ຫາກ ວ່າ ຈື່ ນັ້ນ ນັ້ນ ໂຫດ ມ່າ ນັ້ນ ຈັນ. ຈື່ ເຈົ້າ ຈັວ ຫຼ້າ ຈັວ ນັ້ນ ອອກ ມາ



































9 ຍືນ ມັຍຸກ ຈາຮຸ້: ພາໄນກ ຈາໄນຍ ເໝັຂາໄນຍ ກາພັ.  
 10 ທັມ ມາ ລັມໂອນ ມັຍຸກ ຈາຮຸ້: ເຈັມໂອນ ຈາມັນ ໂອນ ຈາທັນ ໄພາ ທັບ ຊັຮຸ້:  
 ໂລນ ແມ່ນ ຍຸກ ຈາຮຸ້ ມັພັບ ສກາດາອານ.  
 11 ເຈວ ມັຍຸກ ຈາຮຸ້: ກັໂລນ ໂທນ ເມັຍາຍັ.  
 12 ຈາດ ມັຍຸກ ຈາຮຸ້: ເອັຍກ ໂອນ ເລັຍາ ເຈັເຫຼດ ເຂັຍາ ຫາກວ່າ ເອັຍກ ທັບ ໂອນ  
 ມາຮ ຂັພັບ ເມບ ກາດາອານ. ເຈັເຫຼດ ມັຍຸກ ຈາຮຸ້: ເໝັຂາໄນຍ ພາມຸ.  
 13 ອັດລາວາ ມັຍຸກ ຈາຮຸ້: ໂທຍາ ຈາ ຈາລັບ ລັມໄນຍ.  
 14 ເຂັຍໄນຍ ມັຍຸກ ຈາຮຸ້: ເລັຍັດ ເອັຍນ ຈາເຈັນ.  
 15 ພັບ ຍຸກ ຈາຮຸ້ ທັບ ທັບ ລັຮຸ້ ດັນ ອອກ ພັບ ລັບ ເຈັອ ມັ ຈາໂຮງ ແມ່ ທັບ ຈັ ທ່າ ແດ່ນ ດັນ ເມບ  
 ຈາດາອານ. ຍຸກ ທານ ເຈັອ ເທັບ ເພັດ: ມັຂາມ ຂັບ ຂາມ ສ.  
 16 ກາດ ມັຍຸກ ຈາຮຸ້: ຂັບໄນຍ ພັກ ລັບ ເອັດຂາໄນຍ ເອັຍ ອາໄນດ ອາເຈັຍ.  
 17 ອາເລ ມັຍຸກ ຈາຮຸ້: ອັມນາ ອັລາວາ ອັລາວັ ເຈັຍ ທັບ ມັຍຸກ ທັບ ຊັເຂັຖາ. ເຈັຍ ມັຍຸກ  
 ຈາຮຸ້: ເໝັເຈັ ມັທັນ.  
 18 ແຈວ ຍຸກ ຂັຍາວີ ມັພັບ ຈາໂຮງ ຂອບ ສ ເທັບ ທ່າ ຍຸກ ທານ: ມັຂັບ ໂທກ ສ. ຂັຍາວີ ເຈັນ ຂາວ  
 ໃຊ້ ຈາເຈັນ ທ່ານ ໃຫ້ ຈັບ ທ່ອນ ເຈັອ ຍຸກ ທັບ ເນັ.  
 19 ລັບ ຈາເລ ມັ ຈາໂຮງ ມັຍຸກ ຈາຮຸ້: ເຈັເລັບ ເຈັນ ຈາມັນ. 20 ພັບ ເມບ ເອັຍຈັບ ເຈັເລັບ ມັຍຸກ  
 ຈາຮຸ້: ມາດາເລ ເອັລາວາ ພັບ ລັບ ອາເລ ເຈັນ ຍຸກ ທັບ ເຈັເລັບ ຊັ ແມ່ນ ພັ ໂທກ ເມບ  
 ໂອນ.  
 21 ເຈັນ ຈາມັນ ມັຍຸກ ຈາຮຸ້: ເຈັຍາ ເຈັເທັ ອັດລາເຈັນ ເທັຍາ ລັມນ ເອັຍ ໄນເລ ມັຍັມ  
 ພັຍັມ ອາກາດັ.  
 22 ຂັບ ຂັ ຈາຮຸ້ ເຈັນ ຍຸກ ທານ ລັບ ຈາເລ ທັບ ຈາໂຮງ.  
 23 ດານ ມັຍຸກ ຈາຮຸ້: ພັລັມ.  
 24 ເລັບ ຈາຍັ ມັຍຸກ ຈາຮຸ້: ຈາເຂັນ ທັບ ເຈັເຂັ ລັບເຈັມ.  
 25 ຍຸກ ຈາຮຸ້ ອອກ ພັບ ຈັນພາ ທັບ ຈາໂຮງ ມັ ຂອບ ສ ເທັບ ທ່າ ຍຸກ ທານ: ມັເລັດ ສ. ຈັນພາ ເຈັນ  
 ຂາວ ໃຊ້ ຈາເຈັນ ທ່ານ ໃຫ້ ຈັບ ທ່ອນ ລັບ ຈາເລ ພັ.







31 ຈົ໋ໂງ໌ [ແນກ ວ່າ ອຸ໌ຄົ໋ອັນ] ເວົ້າ ທັ໌ມ ໃໝ່ ວ່າ “ເລ໌໌ ດັ໌ນ ຯຸກ ທັ໌ນ ໝາ໌໌ ທີ່ ອ້າ໋໌ ອັ໋.” ເຈ໌໋ໄລ໌໌ ນີ໌໌ ເຈ໌໋ໄລ໌໌ ທ່ອ໋ ຫວາ໌ມ ອ້າ໋໌ ເໜ ມັ໌ວ ອຸ໌ຄົ໋ອັນ ເທົ້າ ເລ໌໋ ໂຮ໌໌ ຈິ໌໌ ຈ້ອນ ເລ໌໋ ຈີ໌໌ ພັ໌໌ ທັ໌໌ ເທ໌໌ ທຣ໌ ເ໋໌໌ ເລ໌໋.

ຈົ໋ໂງ໌ ຕອນ ພາ໋໌ ໃຫ້ ທຸ໌ນ

**48** 1 ທັ໌໌ ມາ ມັ໌ ສ໌ມາ ເໜ ໃຫ້ ເຈ໌໋ໄລ໌໌ ທັ໌໌ ວ່າ “ອ້າ໋໌ ເລ໌໋ ເລ໌໌ ໜັ໌ກ.” ເລ໌໌ ນີ໌໌ ເຈ໌໋ໄລ໌໌ ນີ໌໌ ໂຮ໌໌ ເຈ໌໋ໄລ໌໌ ອ້າ໋໌ ເອາ ເທ໌໌໌ ຂອ໌໌ ຯຸກ ດຸ໋າ໌໌ ຈິ໌໌ ມາ໌໌ນາ໌໌ ທັ໌໌ ເອ໌໌ພາ໌໋ ອັ໌ມ ໂຮ໌໌ ທ່ອ໋. 2 ມັ໌ ຈົ໋ໂງ໌ ຈິ໌໌ ຕົ໌໌ ວ່າ ເຈ໌໋ໄລ໌໌ ຯຸກ ດຸ໋າ໌໌ ເລ໌໋ ມາ ເຈ໌໌ ນີ໌໌ ນີ໌໌ ນີ໌໌ ອ໌໌໌ ທັ໌໌ ນີ໌໌ ເທ໌໌໌ ເ໋໌໌໌.

3 ຈົ໋ໂງ໌ ໂຕ ທັ໌໌ ເຈ໌໋ໄລ໌໌ ວ່າ: “ເລ໌໋ ຈີ໌໌ ພັ໌໌ ຈິ໌໌ ມັ໌ ສ໌ວັນ ໃໝ່ ເລ໌໌ ເໝັດ ຈິ໌໌ ໃຫ້ ອ້າ໋໌ ເຫັນ ຈິ໌໌ ທ່າ ຈ້າ໌໌ ຯຸກ ເລ໌໌ ແຈ້໌໌ ດັ໌໌ ເລ໌໌ ທານາ໌໌ອານ. ທ່ານ ເລ໌໋ ຈິ໌໌ ຕອນ ພາ໋໌ ຯຸກ ໃຫ້ ອ້າ໋໌ ວ່າ 4 ‘ເພາ ຈິ໌໌ ໃຫ້ ເລ໌໋ ມັ໌ ຯຸກ ທຸ໌ນ ໝ້າ ແພ່ ອອກ ທຸ໋າ໌໌ ເລ໌໌ ນີ໌໌ ເຈ໌໋ ຂາ໌໌ ເລ໌໋ ຈິ໌໌ ເຈ໌໌ ເທ໌໌໌ ທຸ໋າ໌໌ ພັ໌໌໌ ສ໌. ເພາ ຈິ໌໌ ເອາ ແຈ້໌໌ ດັ໌໌ ເລ໌໌ ນີ໌໌ ໃຫ້ ເຈ໌໌ ຂາ໌໌ ເລ໌໋ ຈິ໌໌ ຂ້໌໌໌ ທັ໌໌ ໂຮ໌໌ ເລ໌໌ ເ໋໌໌໌ ສ໌.’

5 ຂອ໌໌ ຯຸກ ດຸ໋າ໌໌ ເລ໌໋ ເອ໌໌ພາ໌໋ ອັ໌ມ ທັ໌໌ ມາ໌໌ນາ໌໌ ຈິ໌໌ ອອກ ໜີ໌໌ ແຈ້໌໌ ດັ໌໌ ເລ໌໌ ເອ໌໌ຈິ໌໌ ທ່ອ໋ ເຈ໌໌ ອ້າ໋໌ ເລ໌໌ ເລ໌໌ ມາ ນີ໌໌ ທັ໌໌ ໃຫ້ ເຈ໌໌ ຯຸກ ດຸ໋າ໌໌ ອ້າ໋໌ ແຈ໌໌ ເລ໌໌ ຯຸກ ຈິ໌໌ ທັ໌໌ ນີ໌໌ ເມ໌໌໌໌ ເນ໌໌. 6 ພາ໋໌ ທັ໌໌ ວ່າ ເລ໌໌ ທັ໌໌ ຈິ໌໌ ຯຸກ ດຸ໋າ໌໌ ໃໝ່ ນີ໌໌ ໃຫ້ ເຈ໌໌ ຯຸກ ເລ໌໌ ເພ່ ເຂາ ຈິ໌໌ ດັ໌໌ ດອນ ເລ໌໌໌ ແພ່ ເລ໌໌ ແພ່ ຈິ໌໌ ເໝັດ ເອ໌໌ພາ໌໋ ອັ໌ມ ທັ໌໌ ມາ໌໌ນາ໌໌. 7 ອ້າ໋໌ ຈິ໌໌ ຕົ໌໌ ໂຕກ ທຸ໋າ໌໌ ເຈ໌໌ ທັ໌໌ ທ່າ ແຈ້໌໌ ດັ໌໌ ເລ໌໌ ຈິ໌໌ ດານອາ໌໌ ເມ໌໌ ແຈ້໌໌ ດັ໌໌ ເລ໌໌ ທານາ໌໌ອານ ນີ໌໌ ເອ໌໌ມ ຯຸກ ຈິ໌໌ ເໝັດ ເ໋໌໌໌ ຂ້໌໌໌໌ ທັ໌໌ ທາ໌໌ ທາ໌໌ ນີ໌໌ ຈ້າ໌໌ ເອ໌໌ພາ໌໋ ທຸ໋າ໌໌. ອ້າ໋໌ ຈິ໌໌ ເໄກ ມັ໌໌ ໂຮ໌໌ ຈິ໌໌ ທາ໌໌ ໂຮ໌໌ ຈິ໌໌ ຈ້າ໌໌ ເອ໌໌ພາ໌໋ ທຸ໋າ໌໌.” ຈ້າ໌໌ ນີ໌໌ ຈິ໌໌ ແນກ ຈ້າ໌໌ ເຈ໌໌ ເຈ໌໌໌໌໌.

8 ມັ໌ ທ່ານ ອຸ໌ຄົ໋ອັນ ເຫັນ ຯຸກ ດຸ໋າ໌໌ ເຈ໌໋ໄລ໌໌ ນີ໌໌ ດຸ໋າ໌໌ ວ່າ “ນີ໌໌ ແມ່ນ ໂຮ໌໌?”  
9 ເຈ໌໋ໄລ໌໌ ຕອນ ອ້າ໋໌ ວ່າ “ຂອ໌໌ ສ໌ ນີ໌໌ ແມ່ນ ຯຸກ ດຸ໋າ໌໌ ຯຸກ ເລ໌໋ ຈີ໌໌ ພັ໌໌ ໃຫ້ ມັ໌ ໜີ໌໌ ແຈ້໌໌ ດັ໌໌ ເລ໌໌ ເອ໌໌ຈິ໌໌ ນີ໌໌໌.”

ທ່ານ ອຸ໌ຄົ໋ອັນ ນີ໌໌ ເໜ ວ່າ “ເອາ ເຂາ ເລ໌໋ ມາ ແອ໌ມ ອ້າ໋໌ ຈິ໌໌ ຕອນ ພາ໋໌ ໃຫ້ ເຂາ.”  
10 ມັ໌ ເຈ໌໋ໄລ໌໌ ເອາ ຯຸກ ເທ໌໌໌ ຂອ໌໌ ເລ໌໋ ມາ ນີ໌໌ ເພ່ ອ້າ໋໌ ເຈ໌໌ ແທ໌໌ ທຸ໋າ໌໌ ທາ ເຈ໌໌ ເຫັນ ທັ໌໌໌ ດັ໌. ທ່ານ ອຸ໌ຄົ໋ອັນ ຕອນ ເອາ ທຸ໌ນ ເທ໌໌໌ ເຈ໌໌ ໂຮ໌໌ 11 ນີ໌໌ ເວົ້າ ທັ໌໌ ເຈ໌໋ໄລ໌໌ ວ່າ “ອ້າ໋໌ ເຈ໌໌ ເຈ໌໌ ເຈ໌໌ ເຈ໌໌ ຈິ໌໌ ຈິ໌໌ ຈິ໌໌ ຯຸກ ຈິ໌໌ ນີ໌໌ ເລ໌໋ ຈີ໌໌ ພັ໌໌ ໃຫ້ ອ້າ໋໌ ເຫັນ ເທ໌໌໌ ທ່າ ຯຸກ ທ່າ ທຸ໌ນ ແອ່ ໃໝ່.”

12 ໂຈໂຣໂລຽ ເອາ ຍຸກ ດຸງຈ ເທັບ ຂອບ ອອກ ໂພນ ອ້າຈ ແຈ້ວ ນີ້ ທີ່ມ ທຣ ດີຈຸ. 13 ໂຈໂຣໂລຽ ນີ້ ເອາ ຂາ  
 ດັນ ມາ ແຕມ ອ້າຈ ໃໝ່ ມີ ລວາ ບູ້ ເອໂຟໂກອັມ ມາ ພໍ ຈຸ ໃຫ້ ຈຸ ທາບ ລິ້ງ ອ້າຈ ມີ ລິ້ງ ບູ້ ມາ ນາເລີ້  
 ພໍ ຈຸ ໃຫ້ ຈຸ ທາບ ລວາ. 14 ທາກ ວ່າ ທ່ານ ອຸໂລກ ເອັ້ນ ດີ ລິ້ງ ມີ ເອາ ມີ ລວາ ໂລບ ໄຂ່ ທຣ ເອໂຟໂກອັມ  
 ດີ ເຈັ້ນ ນ້ອບ ແຈ້ວ ໂລບ ມີ ລິ້ງ ໄຂ່ ທຣ ມາ ນາເລີ້ ດີ ເຈັ້ນ ພີ້.

15 ແຈ້ວ ອ້າຈ ນີ້ ກອນ ພາຈ ໃຫ້ ໂຈໂຣໂລຽ ວ່າ  
 “ອັງ ທາມ ທັງ ອຸໂລກ ເຈົ້າ ຈຸ ລອບ ລ້ອນ ດີ ທັນ ຈຸ ຂໍ ສວມ ເລີ້ ຈຸ ພີ້  
 ເລີ້ ຈຸ ພີ້ ດີ ຈຸ ຈຸ ລ້ອນ ພໍ ອອກ ມາ ເທົ່າ ມີ້ ນີ້  
 16 ເລີ້ ຈຸ ພີ້ ດີ ຈຸ ຈຸ ລ້ອນ ລ້ອນ ຂໍ ຈຸ ແນວ ທັງ  
 ຂໍ ທ່ານ ເລີ້ ກອນ ພາຈ ໃຫ້ ທຸນ ດຸງຈ ຂອບ ສຸ ນີ້  
 ໃຫ້ ຂາ ດີ ຂໍ ທີ່ ຈຸ ຂໍ ລ້ອນ ຈຸ ຂໍ ອັງ ທາມ ທັງ ຈຸ ຂໍ ອຸໂລກ ເຈົ້າ ຈຸ ລ້ອນ  
 ຂໍ ໃຫ້ ຍຸກ ທຸນ ຂາ ພີ້ ແພ່ ທຣ ແດ້ນ ດີ.”

17 ມີ ໂຈໂຣໂລຽ ເທັບ ອ້າຈ ໂລບ ມີ ລວາ ໄຂ່ ທຣ ເອໂຟໂກອັມ ດີ ເຈັ້ນ ນ້ອບ ທ່ານ ດີ ເຈົ້າ ໂຂມ ໃນ ຈີ້ນ ນີ້  
 ເອາ ມີ ລວາ ອ້າຈ ແອ້ ຈີ້ນ ມາ ໄຂ່ ທຣ ມາ ນາເລີ້ ດີ ເຈັ້ນ ພີ້ 18 ເທັບ ເວົ້າ ໃຫ້ ອ້າຈ ວ່າ “ອ້າຈ ເພັດ ເຈົ້າ  
 ແມ່ນ. ດີ ນີ້ ເຈັ້ນ ພີ້ ຈຸ. ເອາ ມີ ລວາ ມາ ໄຂ່ ທຣ ມີ ນີ້ ແມ່ນ ສວາ.”

19 ຈົໂຮວ ຈຸ ຂໍ ເວົ້າ ວ່າ “ອ້າຈ ດີ ທີ່ ແຈ້ວ. ເຈົ້າ ຂາ ມາ ນາເລີ້ ຈຸ ເຈັ້ນ ເຈົ້າ ພີ້ ໃຫຍ່ ນ. ທາກ ວ່າ  
 ດີ ນ້ອບ ແວນ ຈຸ ມີ ເຈົ້າ ພີ້ ທາ ຈ ເລ ດີ ພີ້.” 20 ມີ ນີ້ ຈົໂຮວ ນີ້ ກອນ ພາຈ ໃຫ້ ທຸນ ດຸງຈ ຂອບ ສຸ ວ່າ  
 “ເຈົ້າ ສຸ ອຸໂລກ ເອັ້ນ ກອນ ພາຈ ໃຫ້ ທຸນ ຂາ ຈຸ ເວົ້າ ວ່າ ‘ຂໍ ເລີ້ ຈຸ ພີ້ ໃຫ້ ເລີ້ ດີ ໂລບ ເອໂຟໂກອັມ ທັງ  
 ມາ ນາເລີ້ ນີ້.’” ແນວ ນີ້ ຈົໂຮວ ນີ້ ເວົ້າ ຈຸ ເອໂຟໂກອັມ ທ່ອນ ມາ ນາເລີ້.

21 ທ່ານ ອຸໂລກ ເອັ້ນ ເວົ້າ ທັງ ໂຈໂຣໂລຽ ໃໝ່ ວ່າ “ເວັ້ນ ເຈັ້ນ ດີ ອ້າຈ ນີ້ ມາ ແຈ້ວ ເລີ້ ຈຸ ພີ້ ຈຸ ທັມ ແດບ  
 ພັບ ຍຸກ ຈຸ ຈຸ ພັບ ຍຸກ ດັນ ມາ ຈີ້ນ ເຈົ້າ ມາ ຈຸ ພັບ ຍຸກ. 22 ອ້າຈ ຈຸ ຈຸ ພັບ ຈຸ ດີ ດີ ດີ ພັບ ມາ  
 ລິ້ງ ມີ ນີ້ ໃຫ້ ຍຸກ ດີ ດີ ນີ້ ອ້າຈ ເອາ ພີ້ ເອາ ດາວ ທັງ ເອາ ດີ ດີ ພີ້ ສຸ ອາ ມາ. ໃຫ້ ຍຸກ ເຈົ້າ  
 ແມ່ນ ໃຫ້ ພັບ ພີ້ ດຸງຈ ຍຸກ.”

### ຈົໂຮວ ນີ້ ໂຈມ ຂໍ ໃຫ້ ພັບ ຍຸກ

**49** 1 ຈົໂຮວ ນີ້ ແນດ ພັບ ຍຸກ ດຸງຈ ມາ ແຈ້ວ ເວົ້າ ວ່າ “ພັບ ຍຸກ ມາ ໂທມ ທຸ ທີ່ ນີ້. ອ້າຈ  
 ຈຸ ເວົ້າ ພັບ ວັກ ຈຸ ເຈັ້ນ ດີ ພາຈ ທີ່.”





10 ຈຳ ທຸ ຊື້ ນີ້ ຕັ້ງ ທຳ ດອບ ຈິ  
 ເຊິ່ງ ຄອສ ທຸ ຊື້ ມີ ມັດ ມີ ທຳ.

ທຸ ຈຳ ພັ ມັ ຈື່ ອາ ຂັ ດອບ ທຳ ຈື ພັ  
 ເຊິ່ງ ຈື ທັ ມ ທຳ ຈື ຈື ພັ ດອບ ມ.

11 ທຸ ຈຳ ມ ຕັ ຈ ມັ ທຳ ທັ ທ ອັ  
 ຈຳ ທຳ ຈື ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ.

ອາ ທັ ທັ ມັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ  
 ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ.

12 ທັ ມັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ  
 ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ.

13 ທຸ ຈຳ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ  
 ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ.

ທັ ດອບ ທຸ ຊື້ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ.

14 ທຸ ອັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ  
 ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ.

15 ມັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ  
 ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ  
 ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ  
 ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ.

16 ທຸ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ  
 ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ.

17 ທຸ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ  
 ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ

ເຊິ່ງ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ.

18 [ຈື ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ]

“ຈື ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ ທັ”

ຂໍ ທ່ານ ເຮົາ ມາ ຈ່ອນ ເຈ ໃຫ້ ລ່ອນ.”

19 [ຈົ່ງ ໃຈ ກອນ ພົວ ໃຫ້ ຍຸກ ຫ້ວງ]

“ຍຸກ ກາດ ຈື່ ມີ ຂັກ ພ້ອມ ມາ ກວ ເອ ລອບ

ຍຸກ ຈື່ ຂັບ ຈົ່ງ ເຂົາ ອອກ ລ່ອນ ຈົ່ງ ຂໍ.

20 ມາ ອາດ ຈື່ ມີ ທາງ ມາ ລອບ ມາດ

ເຂົາ ມາ ເຂົາ ໃຫ້ ຈົ່ງ ຈົ່ງ ໃຈ ທອມ.

21 ຍຸກ ມາ ຍາດ ຈື່ ຈື່ ຍຸກ ຈື່ ມາ ກວ ມາ ມາ ຈື່

ຈື່ ຍຸກ ຈື່ ມາ ກວ ອ່ອນ ຈື່ ມາ ມາ.

22 ໃຈ ຈື່ ຈື່ ມາ ກວ ພາກ ພາກ ພາກ ຈື່

ອອກ ມາ ມາ ຈື່ ຈື່ ມາ ພາກ

ເທົ່າ ຈື່ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ.

23 ຍຸກ ຈື່ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ

ຂັບ ຈົ່ງ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ.

24 ທາກ ຈື່ ຍຸກ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ

ຈື່ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ

ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ

ເຮົາ ຈື່ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ.

25 ມາ ຈື່ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ

ຂໍ ທ່ານ ເຮົາ ຈື່ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ

ກອນ ພົວ ໃຫ້ ຍຸກ ຈື່ ຈື່ ມາ

ເຂົາ ຈື່ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ

ຈື່ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ

ຍຸກ ຈື່ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ

26 ອາດ ຈື່ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ

ຈື່ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ

ຈື່ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ

ຂໍ ທ່ານ ເຮົາ ຈື່ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ ຈື່ ມາ





